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BRM.0002.8.2023 protokół nr 8/2023 LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 2023 r. 

Rada Miejska w Ornecie        zanonimizowany 

Protokół nr 8/2023 

LXII Sesja w dniu 30 sierpnia 2023 roku zwołana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie  

w dniu 17 sierpnia 2023 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 poz. 40 ze zm.). 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie. 

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Obrady rozpoczęto 30 sierpnia 2023 o godz. 16:00, a zakooczono o godz. 18:50 tego samego dnia. 

Obecni radni Rady Miejskiej w Ornecie: według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1  

do protokołu sesji.  

Goście według listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu sesji. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Krzysztof Jan Banucha  

2. Dariusz Butkiewicz 

3. Ryszard Franciszek Ferenc 

4. Marcin Krzysztof Jotko  

5. Piotr Junko 

6. Adam Paweł Kaczmarek  

7. Danuta Kamioska  

8. Daniel Kogut  

9. Bogdan Kowieszko 

10. Marzena Maria Ołtuszewska  

11. Emil Mateusz Rooda  

12. Andrzej Salamonik  

13. Paweł Skowyrski 

14. Józef Uzar  

15. Krzysztof Marcin Widerski  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu LX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 31 maja 2023 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w trybie bezprzetargowym na 

rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 418. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu na czas 

nieoznaczony  w trybie bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego najemcy – druk 419. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, 

gmina Orneta – druk 420. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, 

gmina Orneta – druk 421.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, 

gmina Orneta – druk 422. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w mieście Orneta – druk 423. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w mieście Orneta – druk 424. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Krzykały, obręb 

Krzykały, gmina Orneta – druk 425. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 

Województwa Warmiosko - Mazurskiego na dofinansowanie zadao związanych  

z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmiosko – Mazurskiego w Brukseli w 2023 

r. – druk 426. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 427. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2023 r. – druk 428. 

16. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami.  

17. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.)  

18. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

19. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

20. Informacje i komunikaty. 

21. Zamknięcie obrad. 

 

1. Otwarcie LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: 1, 2, 3. 1, 2, 3. Bardzo proszę o zajmowanie miejsc. Proszę  

o odczytanie komunikatu. 

Radny Marcin Jotko: Informacja dla uczestników sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 

2023 roku niebędących osobami publicznymi. Sesja Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 2023 

roku jest transmitowana na żywo i rejestrowana w formie dźwięku i obrazu przez Urząd Miejski w 

Ornecie. Nagranie sesji jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 

internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. Uczestnicy sesji niebędący osobami publicznymi przed 

rozpoczęciem sesji mogą zgłosid Przewodniczącemu Rady Miejskiej wniosek o ochronę ich wizerunku. 

Niezgłoszenie takiego wniosku oznacza wyrażenie zgody na prezentację i wizerunku podczas 
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transmisji sesji i publikacji nagrania w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Otwieram 62 sesję Rady Miejskiej w Ornecie. Bardzo 

serdecznie witam wszystkich Paostwa radnych, witam Burmistrza Ornety Pana Ireneusza Popiela, 

witam Zastępcę Burmistrza Pana Andrzeja Gierlofa, witam Panią Skarbnik Annę Kich, witam 

mecenasa Radcę prawnego Krzysztofa Gulbinowicza, Witam Sołtysów, Przewodniczących zarządów 

osiedli mieszkaoców, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, pracowników urzędów, Urzędu 

Miejskiego oraz mieszkaoców naszej gminy, którzy obserwują dzisiejszą sesję. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Proszę o naciśnięcie przycisku kworum. Bardzo proszę jeszcze raz. Mamy jakieś problemy techniczne. 

Jeszcze raz proszę nacisnąd przycisk kworum. Dziękuję 15 radnych obecnych na sesji, więc dzisiejsza 

sesja jest prawomocna, możemy podejmowad wszelkie uchwały. Na początku Pan Burmistrz prosił o 

czas, bardzo proszę Panie Burmistrzu.  

Burmistrz Ireneusz Popiel: Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Paostwo. 

Prosiłbym bardzo o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i 

zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Burmistrza Ornety. Ten projekt 

uchwały był procedowany oczywiście na komisji, na posiedzeniu komisji wspólnych Rady Miejskiej. 

Proszę Paostwa o ewentualne pytania, uwagi. Dziękuję. 

 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Okazało się, że przeszliśmy do punktu 3. To jest jeszcze propozycja 

jedna zmiana. Ja proponuję, żebyśmy dokonali zmiany w zapisie punktu 6, czyli żeby rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu na czas nieoznaczony w 

trybie bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego najemcy, żeby z tego tytułu wykreślid na czas 

nieoznaczony. O tym zresztą mówiliśmy na komisji. Pan Piotr Junko się zgłasza w tej sprawie? Bardzo 

proszę, ale ja musi Pan jeszcze raz, bo to nie mam jak Panu udzielid głosu. Bardzo bym prosił jeszcze 

raz. Proszę. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję, dzieo dobry. Ja chciałbym się dowiedzied co takiego nagłego wynikło w 

sprawie tej uchwały? Dlaczego ona musi byd tak podjęta nagle? Nie został tu zachowany ustawowy 

termin przedstawienia tej uchwały radzie miasta, radzie miejskiej. I z jakiego powodu to tak nagle 

musi byd wprowadzony, a nie może byd w przyszłym, na przyszłą sesję? Proszę o wytłumaczenie, 

dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Szanowni Paostwo, oczywiście nic nie musi byd dzisiaj procedowane. 

Oczywiście my zawsze możemy wprowadzid projekt uchwały pod obrady sesji, jeżeli Wysoka Rada się 

na to zgodzi. Nie zrobiliśmy tego z zaskoczenia. Zrobiliśmy to w poniedziałek mówiąc o tym Paostwu. 

Wszyscy radni, którzy byli na komisji o tym temacie już wiedzą, już dyskutowaliśmy na ten temat. 

Oczywiście dzisiaj też, jeżeli będą dodatkowe pytania, przedstawimy uzasadnienie do projektu tej 

uchwały. Miesiąc odwlecze się po prostu termin, kiedy spółka PWiK otrzyma zwiększony kapitał, po 

prostu. No i sam np. sam samochód, bo jak już jestem przy głosie. Przepraszam Panie 

Przewodniczący, nie chciałem tego robid, ale ta uchwała jest uchwałą, którą nie podjęliśmy do tej 

pory, bo nie mieliśmy, takich sytuacji jak chociażby ta, którą chcemy zastosowad a nie możemy zrobid 
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bez tej uchwały, jak przekazanie chociażby samochodu. Jak Paostwo wiedzą otrzymaliśmy samochód 

z Policji, której bardzo dziękuję, KIA Ceed wycofaną z ruchu drogowego z Nidzicy. Wyremontowaliśmy 

ten samochód i chcemy przekazad go spółce. Nie możemy tego zrobid bez tej uchwały także, 

oczywiście przy okazji mówimy o podjęciu decyzji o zwiększeniu kapitału zakładowego w spółce. Tak 

jak powiedziałem nie musi to byd dzisiaj, jak najbardziej. Ale to poproszę o Paostwa decyzję. Nic nie, 

nie robimy, co jest może, nie wiem, nic nieprzewidywalnego o czym Paostwo nie wiedzą, nie robimy. 

wszystko jest pod kontrolą a przede wszystkim za zgodą Paostwa. Bez tego nie podjęlibyśmy żadnych 

działao. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę Pan Dariusz Butkiewicz. Niech Pan nie naciska. To 

jest efekt tego, że się Pan przesiadł. Jest nowy sprzęt i mówiłem żeby się nie przesiadad, że są 

wyznaczone miejsca, ale to do Pana oczywiście nie dociera. Proszę bardzo. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Witam samorząd, witam mieszkaoców, dzieo dobry. Ja chciałem się 

odnośnie też tego tematu zapytad, jak to, jak to jest, że do tej pory przez tyle lat, kilkadziesiąt, 

funkcjonowało to wszystko bez tej ustawy a teraz w tej chwili uchwały, a w tej chwili jest propozycja 

wprowadzenia takiej uchwały, która rozszerza kompetencje burmistrza o takie poważne sprawy jak 

zbywanie akcji, akcji spółki. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Tu nie chodzi o akcje spółki, zbywanie akcji, ja chcę, czy udziałów w spółce 

z ograniczoną odpowiedzialnością. Chcę Paostwu też powiedzied i uspokoid, bo docierają także do 

mnie sygnały i tylko ubolewam nad tym i powiem to tak, że z pełną odpowiedzialnością, bo jest to 

nagrywane i protokołowane, ubolewam nad tym, że były prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i 

Kanalizacji rozpowiada takie historie, że Burmistrz Ornety Ireneusz Popiel z prezesem spółki chcą 

sprzedad spółkę, sprywatyzowad tę spółkę. Uspokajam wszystkich Paostwa i mieszkaoców, że nie jest 

to prawdą, jest to bzdurą wierutną nigdy w życiu nie strzelił bym sobie w kolano. Wtedy kiedy nie 

będę burmistrzem Ornety, nie mógłbym spojrzed mieszkaocom Ornety, że sprywatyzowałbym spółkę. 

Są to wierutne bzdury. Uspokajam wszystkich mieszkaoców, że nie mamy takiego zamiaru. Tej 

uchwały nie było oczywiście wcześniej, za każdym razem prosiliśmy, taka ostatnia uchwała, teraz 

jeżeli ja dobrze pamiętam, Pani Skarbnik, to była o zwiększenie kapitału to chyba był rok 2007 albo 8, 

i tutaj, ostatnia chyba w 10 roku. Chodziło o przekazywanie działek. I tutaj nie widzę żadnego, 

żadnego, zagrożenia przede wszystkim dla mieszkaoców a tym bardziej dla spółki. Nie chodzi o 

zbywanie tylko dokapitalizowanie spółki. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, Pan Bogdan Kowieszko? Ok. Jeżeli nie ma więcej głosów 

to przejdziemy do głosowania w sprawie wprowadzenia do porządku obrad tej uchwały. Proszę o 

włączenie głosowania. Głosujemy za wprowadzeniem projektu uchwały do, na dzisiejszy porządek. 

Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Jaki wynik jest? 14 za, 1, przepraszam bardzo, ale 

mamy nowy system głosowania, dzisiaj awaria, nie widzę tego co mam, więc będzie trochę 

problemów. Poza tym musimy się przyzwyczaid do tego, że Paostwo nie musicie naciskad tych 

guzików, bo to nic nie da. Dopiero jak się Paostwo zgłosicie, ja tutaj włączę, udzielam głosu wtedy się 

u was mikrofon włączy. Także proszę nie naciskad, bo to nic nie będzie dawało. No i ten projekt 

uchwały został wprowadzony, oczywiście będziemy go rozpatrywad w punkcie 16. 

 

Głosowano w sprawie: 

Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 16 - Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa 

handlowego przez Burmistrza Ornety - druk 429. 
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 Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko 

, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria 

Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Piotr Junko 

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 

16 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania 

udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Burmistrza Ornety - druk 429 - stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu sesji. 

Zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu LX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 31 maja 2023 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w trybie bezprzetargowym na 

rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 418. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie 

bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego najemcy – druk 419. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, 

gmina Orneta – druk 420. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, 

gmina Orneta – druk 421. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, 

gmina Orneta – druk 422. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w mieście Orneta – druk 423. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w mieście Orneta – druk 424. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Krzykały, obręb 

Krzykały, gmina Orneta – druk 425. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 

Województwa Warmiosko - Mazurskiego na dofinansowanie zadao związanych z funkcjonowaniem 

Biura Regionalnego Województwa Warmiosko – Mazurskiego w Brukseli w 2023 r. – druk 426. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 427. 
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2023 r. – druk 428. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania 

udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Burmistrza Ornety - druk 429 

17. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

18. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.). 

19. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

20. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

21. Informacje i komunikaty. 

22. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: I teraz przechodzę do sprawy, które ja zgłosiłem. Wykreślenie w 

punkcie 6 ,,Na czas nieoznaczony . Proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 12 za, 3 wstrzymujące, więc nazwa tego punktu została zmieniona.  

 

Głosowano w sprawie: 

Propozycje zmian porządku obrad. Zmiana nazwy punktu 6 porządku obrad - wykreślenie słów ,,na 

czas nieoznaczony". 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , Adam Paweł 

Kaczmarek , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , 

Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Dariusz Butkiewicz, Piotr Junko, Danuta Kamioska 

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Propozycje zmian porządku obrad. Zmiana nazwy punktu 6 

porządku obrad - wykreślenie słów ,,na czas nieoznaczony", stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Zanim przejdziemy do następnego punktu, Panie Burmistrzu to 

teraz proszę o wręczenie tego aktu nadania. Bardzo proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Oczywiście poprosiłbym Pana Przewodniczącego, jeżeli możemy razem. 

Chciałbym nawiązad do ostatnich konkursów na dyrektorów szkół, które mieliśmy okazje 

przeprowadzid w naszych placówkach oświatowych w Szkole Podstawowej nr 1 w Ornecie imieniem 

majora Henryka Sucharskiego. Rozstrzygnięcie konkursu odbyło się, nie pamiętam, pani dyrektor w 

czerwcu? 5 czerwca dokładnie. I chciałbym powiedzied, że na funkcję dyrektora do 2028 roku została 

wybrana Pani dyrektor Elżbieta Fijarczyk. Chciałbym podziękowad za to, że Pani się zdecydowała, na 

to, żeby startowad w tym konkursie i życzyd samych sukcesów i dobrej współpracy tak jak dotychczas 

między nami. Dziękuję bardzo.  

Przypadł mi w udziale z Panem Przewodniczącym jeszcze 1 akt powierzenia funkcji, który 

chcielibyśmy oficjalnie przekazad na ręce pani Agnieszki Lawrenc, która została również wybrana 

dyrektorem Szkoły Podstawowej imieniem Świętego Jana Pawła II w Bażynach, na okres od 1 

września 2023 do 31 sierpnia 2028. Gratulujemy i życzymy dobrej współpracy. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Zamykamy punkt 4. 

 

4. Przyjęcie protokołu LX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 31 maja 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 6 rozpatrzenie projektów uchwał. 

Przepraszam, punktu 5. Aha. Bardzo proszę, przepraszam bardzo. Jeszcze chwilę, musi byd zmieniony 

porządek posiedzenia. Czyli przechodzimy do punktu 5. Rozpatrzenie projektu ... a przepraszam 4. Do 

punktu 4, przyjęcie protokołu 50, 60 sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 31 maja 2023 roku. 

Protokół był do wglądu, widzę, że Pan mecenas się zgłasza. Tak? Nie? Przypadkowo. No jest 

naciśnięte, więc mówiłem nie naciskad, aha. Dobrze kasujemy Panie mecenasie. Do wglądu był 

protokół, na e-Sesji plus w Biurze Rady. Z tego co wiem nie było żadnych uwag. Czy ktoś z Paostwa 

ma propozycje zmian, albo uwagi do protokołu? Nie ma. W takim razie proszę włączyd głosowanie. 

Kto jest za przyjęciem protokołu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 za, 1 wstrzymujący, 1 głos 

brak. Ktoś nie zagłosował. Pan Bogdan Kowieszko nie głosował. 14 za, 1 wstrzymujący. Protokół 

został przyjęty. Zamykamy punkt 4. 

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Przyjęcie protokołu LX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 

31 maja 2023 r., stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu LX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 31 maja 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam 

Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska 

, Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Butkiewicz 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w trybie bezprzetargowym na 

rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 418. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zbycia nieruchomości w trybie bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego dzierżawcy. To 

jest druk 418. I ten, a ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych 

28 i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z Paostwa ma uwagi do tego projektu uchwały? Albo 

pytanie? Nie widzę, przechodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? Pan Piotr Junko jeszcze, bardzo proszę. 15 za, uchwała została podjęta. Zamykamy 

punkt 5. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w trybie bezprzetargowym na rzecz 

dotychczasowego dzierżawcy – druk 418. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko 

, Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zbycia 

nieruchomości w trybie bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego dzierżawcy – druk 418- stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.33.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu sesji. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie 

bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego najemcy – druk 419. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie bezprzetargowym na rzecz 

dotychczasowego najemcy, druk 419. Ten projekt uchwały był rozpatrywany na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z Paostwa ma pytania lub uwagi do 

tego projektu? Pan Piotr Junko, bardzo proszę. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję. Ja proszę o wyjaśnienie, bo widzę pewną niespójnośd uchwały i 

uzasadnienia, bo podejmujemy tu uchwałę na temat najmu lokalu użytkowego a w uzasadnieniu, w 

uzasadnieniu możemy odczytad, że dotychczasowy najemca wystąpił do burmistrza z wnioskiem o 

sprzedaż przedmiotowej nieruchomości. W związku z tym prosiłbym o wyjaśnienie dlaczego 

podejmują uchwałę o najmie a nie o ewentualnej zgodzie na sprzedaż bezprzetargową. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Pani Katarzyna Lasocka wyjaśni. Mikrofon proszę włączyd. 

Pracownik Urzędu Miejskiego w Ornecie Pani Katarzyna Lasocka: Dzieo dobry, witam Paostwa 

wszystkich. W uzasadnieniu jest właściwie dlatego, że najemca zwrócił się faktycznie do nas o wykup 

tego lokalu, niestety okazało się, że umowy dotychczas zawierane z najemcą były zawierane na okres 

3-letni i trwają już ciągle od 2013 roku. No mamy taką zasadę, że nie, nie blokujemy możliwości 

nabycia, dla przedsiębiorców, szczególnie, bo to jest lokal użytkowy, więc żeby ten akurat najemca i 

ten przedsiębiorca mógł nabyd lokal, niezbędne jest zawarcie umowy najmu na co najmniej 5 lat, bo 

tak mówi nam przepis ustawy o gospodarce nieruchomościami, jak również nasza uchwała. Ale z 

kolei nie możemy zawrzed umowy najmu lokalu na okres dłuższy niż 3 lata, bez zgody rady. Stąd ten 

wniosek o zawarcie umowy najmu na czas co najmniej tych tu 5 lub 6 lat, wnioskujemy o 6 lat, żeby 

mied bufor bezpieczeostwa na ewentualną jeszcze sprzedaż. I wtedy, jeżeli będzie taka możliwośd, 

będą oczywiście spełnione wszystkie warunki niezbędne do nabycia lokalu w trybie ustawy jak i 

naszej uchwały Rady Miejskiej to wtedy Pan Burmistrz zdecyduje, czy przeznaczy lokal do sprzedaży, 

czy też nie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. 

Pracownik Urzędu Miejskiego w Ornecie Pani Katarzyna Lasocka: Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Czy są jeszcze pytania do tego projektu uchwały? Nie ma. W takim 

razie dziękuję bardzo i przechodzimy do głosowania. Proszę włączyd głosowanie. Kto jest za 
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przyjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 11, 4 wstrzymujące, uchwała została 

podjęta. Zamykamy punkt 6. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie 

bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego najemcy – druk 419. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , Adam Paweł 

Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Emil Mateusz Rooda, Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar, Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Dariusz Butkiewicz, Piotr Junko, Marzena Maria Ołtuszewska, Andrzej Salamonik  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy najmu w trybie bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego najemcy – druk 419, 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.34.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu sesji. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb 

Bażyny, gmina Orneta – druk 420. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów położonych miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, gmina Orneta, druk 420. Ten projekt 

uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Chcę tylko Paostwa radnych 

poprosid, ponieważ w samej uchwale jest pewien błąd techniczny. W tym, w podstawie prawnej tam 

macie w 2 linijce od góry, zamiast pozycja 997 ma byd pozycja 977. Tak? Czy ktoś z Paostwa radnych 

ma pytania, uwagi do tego projektu uchwały? Nie widzę. W takim razie przychodzimy do głosowania. 

Proszę włączyd głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 

15 głosów, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 7. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, 

gmina Orneta – druk 420. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko 

, Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 



10 

 

 

BRM.0002.8.2023 protokół nr 8/2023 LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 2023 r. 

Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski 

  

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w 

miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, gmina Orneta – druk 420, stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.35.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu sesji. 

 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb 

Bażyny, gmina Orneta – druk 421. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, gmina Orneta, druk 421. Ten projekt 

uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. I w 

tym, w tej uchwale również taki sam błąd jak poprzednio, nie 997 pozycja, ale 977. Bardzo bym 

prosił, żebyście Paostwo sobie zmienili. Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę, w takim 

razie przechodzimy do głosowania. Kto z Paostwa jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymuje? 15 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 8. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, 

gmina Orneta – druk 421. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko 

, Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Krzysztof 

Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w 

miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, gmina Orneta – druk 421, stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.36.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 13 do protokołu sesji. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb 

Bażyny, gmina Orneta – druk 422. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, gmina Orneta, druk 422. Ten projekt 

uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. I w 

tym projekcie uchwały ten sam błąd nie 997 a 977. Czy ktoś z Paostwa ma pytania lub uwagi do tego 

projektu? Nie widzę, w takim razie proszę włączyd głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 15 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 9. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, 

gmina Orneta – druk 422. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko 

, Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Krzysztof 

Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w 

miejscowości Bażyny, obręb Bażyny, gmina Orneta – druk 422, stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.37.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu sesji. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w mieście Orneta – druk 423. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 10 porządku obrad. Do rozpatrzenia 

projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu 

zagospodarowania, zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 

położonych w mieście Orneta, druk 423. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych i też otrzymał opinię pozytywną. I chcę Paostwu powiedzied, że ten sam 

błąd jest w podstawie prawnej, bo to się zmieniło jest nie 997 ale 977. Czy ktoś z Paostwa ma pytania 

lub uwagi do tego projektu? Nie widzę, w takim razie proszę o włączenie głosowania. Kto jest za? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 15 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 10. 
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w mieście Orneta – druk 423. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko 

, Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut, Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Krzysztof 

Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w 

mieście Orneta – druk 423, stanowi załącznik nr 16 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.38.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 17 do protokołu sesji. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w mieście Orneta – druk 424. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów położonych miejscowości Orneta, druk 424. Też był opiniowany na wspólnym posiedzeniu 

komisji i też na w tej uchwale ten sam błąd. Ma byd tam nie 997 ale 977. Czy ktoś z Paostwa ma 

pytania do, albo uwagi do tego projektu? Nie ma. W takim razie proszę o włączenie głosowania. Kto 

jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 15 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy 

punkt 11. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w mieście Orneta – druk 424. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko, Piotr 

Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria 

Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda, Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Krzysztof 

Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w 

mieście Orneta – druk 424, stanowi załącznik nr 18 do protokołu sesji. 
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Uchwała nr BRM.0007.39.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 19 do protokołu sesji. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Krzykały, obręb 

Krzykały, gmina Orneta – druk 425. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów położonych w miejscowości Krzykały, obręb Krzykały, gmina Orneta, druk 425. Projekt 

uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. I ten 

sam błąd zamiast 997 jest 977. Czy są pytania lub uwagi do tego projektu? Nie widzę. W takim razie 

proszę włączyd głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 15 głosów za, uchwała 

została podjęta. Zamykamy punkt 12. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w miejscowości Krzykały, obręb Krzykały, 

gmina Orneta – druk 425. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko 

, Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut, Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Krzysztof 

Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w 

miejscowości Krzykały, obręb Krzykały, gmina Orneta – druk 425, stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.40.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 21 do protokołu sesji. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 

Województwa Warmiosko - Mazurskiego na dofinansowanie zadao związanych z funkcjonowaniem 

Biura Regionalnego Województwa Warmiosko – Mazurskiego w Brukseli w 2023 r. – druk 426. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmiosko-Mazurskiego na 

dofinansowanie zadao związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa 

Warmiosko-Mazurskiego w Brukseli w 2023 roku, druk 426. I ten projekt uchwały był opiniowany na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z Paostwa ma pytania 

albo uwagi do tego projektu? Nie widzę zgłoszeo. W takim razie przechodzimy do głosowania. Kto 
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jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 14 głosów za, 1 wstrzymujący, uchwała została 

podjęta. Zamykamy punkt 13. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Warmiosko - Mazurskiego na dofinansowanie zadao związanych z funkcjonowaniem Biura 

Regionalnego Województwa Warmiosko – Mazurskiego w Brukseli w 2023 r. – druk 426. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko 

, Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Samorządowi Województwa Warmiosko - Mazurskiego na dofinansowanie zadao 

związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmiosko – Mazurskiego w 

Brukseli w 2023 r. – druk 426, stanowi załącznik nr 22 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.41.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 23 do protokołu sesji. 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 427. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 14. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Orneta na lata 

2023-2034, druk 427. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i 

otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z Paostwa ma pytania lub uwagi do tego projektu? Pan 

Mecenas, bardzo proszę.  

Radca prawny, Krzysztof Gulbinowicz: Tutaj jest podane miejsce publikacji, nieaktualne miejsce 

publikacji ustawy, Dziennik Ustaw o finansach publicznych, Dziennik Ustaw z 2022 roku, pozycja 

1634. Natomiast aktualna publikacja tj. Dziennik Ustaw 2023 roku pozycja 1270.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Już na komisji wspólnej, żeśmy o tym mówili, ale 

dziękuję, że Pan Mecenas jest czujny. Czy ktoś z Paostwa ma pytania albo uwagi? Nie widzę. W takim 

razie proszę o włączenie głosowania i przechodzimy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymuje? 13 głosów za, 2 wstrzymujące, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 14. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 427. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , Adam Paweł 

Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil 

Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Dariusz Butkiewicz, Piotr Junko 

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 427, 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.42.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 25 do protokołu sesji. 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2023 r. – druk 428. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 15. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej... Przepraszam... Rozpatrzenie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2023 rok, druk 428. 

Ten projekt uchwały był rozpatrywany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i opinię pozytywną. I 

w tej uchwale też już na komisji mówiliśmy ten błąd, który Pan Mecenas zwrócił, ale jeszcze 

dodatkowo na koocu mamy Dziennik Ustaw pozycja 200 583 a ma byd, ma byd to Dziennik Ustaw z 

2023 roku pozycja 103. Czy są pytania albo uwagi do tego projektu uchwały? Proszę Pan radny Junko. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję. Ja mam taką uwagę 1, że na przyszłośd to bym prosił, o nie zawieranie w 

1 uchwale bardzo wielu różnych spraw, bo ja jako radny, myślę, że również inni radni, mogą mied te 

same wątpliwości, mogą mied różne zdanie na temat tych punktów wymienionych. Chcę tylko 

powiedzied, że tu jest 7 punktów zmian w budżecie. I co do niektórych się zgadzam, co do niektórych 

nie, więc jak mam zawrzed swoje zdanie w 1 głosowaniu? To taka uwaga do do przygotowujących 

taką uchwałę. Następnie chciałem nawiązad do tego co jest już zawarte w tej uchwale, a mianowicie 

fakt, że jest tu propozycja spłaty, dopłaty do Przedsiębiorstwa Wodociągi kwoty 200 000 zł celem 

zwiększenia jej kapitału, to jest nic innego jak spłata zobowiązao, które spółka musi spłacad w 

związku z zaciągniętym kredytami. No ja do tej pory wielokrotnie podczas sesji, również podczas 

Komisji Rewizyjnej i kontroli tam przeprowadzanych w Przedsiębiorstwie PWiK, uzyskiwałem 

informacje, że Przedsiębiorstwo ma się bardzo dobrej kondycji finansowej zostałem wielokrotnie 

osądzany o pesymizm i złorzeczenie w tej sprawie. I co się okazało? Że miałem rację. Wcale nie 

jestem z tego zadowolony, bo okazuje się, że przychodzi czas, że spółka nie radzi sobie z 

zaciągniętymi zobowiązaniami i musi byd wspomagana przez gminę. Stąd moje pytanie. Co w tej 

sprawie zostało wewnątrz przedsiębiorstwa, które tak ponod sobie super radziło, zostało 

zrestrukturyzowane, co się zmieniło jakie oszczędności zostały wprowadzone, żeby dalej mogło sobie 

radzid ze spłatą zobowiązao wewnątrz spółki nie prosząc o pieniądze z zewnątrz ze strony gminy? 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Ja chcę powiedzied, że dalej będę podkreślał to, że oczywiście się z Panem 

w tym względzie nie zgadzam, bo na tamten czas, kiedy była kontrola, a było to przypomnę, 3 lata 

temu, były zupełnie inne warunki funkcjonowania spółki. I dzisiaj miał Pan rację mówiąc o tym, że ma 

Pan rację, nie wiem co miał Pan na myśli. My wówczas mówiliśmy, że wszystko jest w porządku, bo 
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tak na tamten czas było. Nie chcę wracad do historii. Myślę, że to wszyscy na tej sali wiedzą, jak, jak 

przez 3 lata zmieniła się sytuacja geopolityczna i przede wszystkim ekonomiczna na świecie. Już nie 

tylko w Polsce, bo przecież Polska nie jest odosobniona w kwestiach trudności gospodarczych. 

Inflacja, wzrost cen materiałów, w przypadku spółki rok do roku, wzrost materiałów i energii samej, 

gdzie na tamten czas było to 0, przypomnę Panie radny 0, a dzisiaj to jest 200 000 więcej, rok do 

roku. I bądźmy obiektywni i mówmy mieszkaocom jaka jest prawda. A nie, że to, to, że miał Pan rację 

3 lata temu. To ja też mógłbym powiedzied, że na tamten czas wszystko było i funkcjonowało i tak jak 

teraz funkcjonuje zresztą normalnie, ale na tamten czas nie było żadnych zagrożeo, według naszych 

danych, które na tamten czas wszyscy mieli, że coś może pójśd nie tak, że cena materiałów i energii 

elektrycznej do obsługi Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji będzie wzrastad o 200 000 zł rok 

do roku, że usługi obce to wzrost rok do roku o 70 000 zł i minimalnego wynagrodzenia i płac, które 

musiały za tym pójśd rok do roku 220 000 zł. To, to już pomijam spadek sprzedaży wody o 20% 

mieszkaocy zaczęli oszczędzad. Tak się wydaje, że o 20% wody. Ktoś powie, nie wiem jak Panie 

prezesie, jaka to jest kwota, ale tutaj w tym wypadku mam tylko procentową wartośd, ale to też jest 

kwota Szanowni Paostwo. I na tamten czas, kiedy była kontrola Komisji Rewizyjnej, to ja bardzo bym 

Pana prosił, żeby był Pan obiektywny, bo 3 lata temu nie mieliśmy takiej sytuacji, że chociażby odsetki 

wzrosną o 100%. Mieliśmy 4 a teraz mamy 8 %. To też jest kwota, która na tamten czas załóżmy 

wynosiła, nie pamiętam ja nie teraz nie są to dane ze spółki załóżmy 20 000 zł, a dzisiaj jest to 40 000 

zł rok do roku. No Szanowni Paostwo, jak mieliśmy to wtedy przewidzied, że miał Pan rację, że, że 

spółka stoi nad przepaścią? Jeszcze raz to podkreślę, nigdzie nie było, żadnych problemów z 

funkcjonowaniem wówczas spółki i wtedy rzeczywiście widział Pan to czarno. Ja tylko jeszcze jak 

jestem już przy głosie a propos tej uchwały, to chcę też powiedzied, że mnie też bulwersowało to co 

usłyszałem, ale może to rzeczywiście jest to jest nieprawda i Ci, którzy chcą mnie podzielid z panem 

………., mówią, że chcę sprywatyzowad spółkę, bo usłyszeli to od prezesa. No ja wierzę głęboko w to, 

znając pana ………… podejście do Ornety i do spółki, że jest to mimo wszystko nieprawda, ale jak 

słyszę coś takiego no to też będę reagowad. I to, to, co Pan mówi w tej chwili, no nie ma nic 

wspólnego z ekonomią i nie ma nic wspólnego z tym co my wszyscy odczytaj na tej sali, w tym 

mieście. Przeżyliśmy przez okres ostatnich 3 lat od kontroli, która była ostatnio i to jest po prostu 

niesprawiedliwe i ale no ma Pan prawo, oczywiście ja nie mogę tego Panu zabronid i szanuję to co 

Pan powiedział, ale na miłośd boską, bądźmy obiektywni. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan Piotr Junko, bardzo proszę. 

Radny Piotr Junko: Nie wiem czy tu trzeba znad podstawy ekonomii, żeby wiedzied, że w gospodarce 

po każdym zlocie jest upadek i wiadomo, że kiedyś przyjdzie recesja i przyjdą gorsze czasy, wzrośnie 

stopa procentowa, wzrosną odsetki i to jest po prostu nic innego jak brak przewidywalności, o której 

mówiłem wcześniej, tak. Nie trzeba byd super ekonomistą, o którym Pan tu wspominał, żeby takie 

rzeczy wiedzied. Ja również chcę powiedzied, że bardzo fajnie jest mied, byd pod opieką takiej matki 

jaką jest gmina i liczyd, móc liczyd na takie dofinansowanie czy do 200 czy 300 000 zł jeśli 

przedsiębiorca sobie nie radzi. Biorę również pod uwagę fakt, że to jest pewien rodzaj ekonomii 

społecznej, który prowadzi przedsiębiorstwo PWiK i czasami takie rzeczy mogą się zdarzyd. Jest 

jednak wiele przedsiębiorców, którzy się borykają z tymi samymi problemami, wzrost płacy 

minimalnej, wzrost odsetek i muszą sobie radzid sami, bo nie mają takiego wsparcia, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pan Adam Kaczmarek, bardzo proszę. 

Radny Adam Kaczmarek: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie Szanowni 

Paostwo. Ja chciałbym się odnieśd do sugestii radnego Junko w kontekście uchwały budżetowej, bo 

pamiętam, które, w którejś kadencji też mieliśmy pewne zastrzeżenia, że są pewne punkty w tej 
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uchwale, które się nie zgadzają i wtedy pamiętam, że nie było, wnioskowaliśmy o wykreślenie 

jakiegoś tam punktu z tej uchwały, żeby go po prostu z tego projektu wykluczyd. Okazało się to 

niemożliwe, że ta uchwała jest spójna musi byd zawarta w jednym dokumencie chciałbym, żeby Pan 

Mecenas się do tego odniósł. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Panie Mecenasie. Proszę się zgłosid. Udzielam głosu. 

Radca prawny, Krzysztof Gulbinowicz: To jest, tak prawdę powiedziawszy, ja nie wiem jak Panu 

odpowiedzied Panie Adamie, ponieważ ja nie jestem ekonomistą. Pan powiedział przed chwilą, że 

uchwała ta, to była uchwała spójna, że wszystkie elementy, że tak powiem zamieszczone w sposób 

prawidłowy i sensowny, więc chyba tutaj nie ma nad czym dyskutowad w tym momencie, prawda? *z 

sali niezrozumiale+ Właśnie to chciałem powiedzied, że jeżeliby nie była spójna, wewnętrznie spójna, 

1 przepis, zapis uchwały implikował 2 a wszystko to się zgrywało w 1 logiczną całośd, no to wydaje mi 

się, że wszystko jest prawidłowe. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję zanim Pan Burmistrz, to bardzo proszę, zgłaszał się Pan 

prezes PWiK-u bardzo proszę. Panie prezesie. Już? 

Prezes PWiK sp. z o.o. w Ornecie, Mariusz Skrzyoski: Ja tutaj wbrew słowom Pana Burmistrza, to ja 

powiem, że po 1 nie zgadzam się z tym, co mówi radny Junko ani nie szanuję tego. Pan, Panie radny, 

jako uczestnik komisji rewizyjnej był na kontroli w spółce. Miał Pan wszelkie dostępne informacje na 

jakich zasadach działa spółka. Przypominam, że to jest spółka prawa handlowego. Jest właściciel, są 

organy odpowiednie, i tak dalej, i tak dalej. Przypominam jeszcze najważniejszą rzecz, że my działamy 

zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, gdzie my 

mamy ustaloną taryfę i Pan o tym dobrze wie. Taryfę się ustala na 3 lata, na okresy przyszłe na tym co 

było wcześniej. To proszę mi teraz wyjaśnid ze swojej strony jako eksperta ekonomicznego, jak można 

było przewidzied wtedy, że będzie wojna w Ukrainie, że ceny energii, na której my bazujemy, pójdą 

tak do góry, no proszę mi wyjaśnid jak można było wtedy to przewidzied? Poza tym nawet jeśli byśmy 

to przewidzieli, to wie Pan, że, albo powinien Pan wiedzied, że my nie mamy żadnych narzędzi, żeby 

to uwzględnid w taryfie przyszłej, bo mamy regulatora zewnętrznego, który nam taką taryfę, by z 

miejsca odrzucił. Także proszę rozmawiad merytorycznie na tym co się zadziało, a nie na jakiś tam 

rzeczach co się odbyły, o których mówiłem, nie mówiłem, spekulacjach i tak dalej. Mówmy 

merytorycznie. Jakie były przychody, na jakim poziomie były ustawione, jakie koszty niezależne od 

spółki przyszły, tak? No i rzeczywiście było walne, spółka zanotowała wynik minusowy 348 000, tak? 

No i skądś ten wynik trzeba pokryd. Kapitał zapasowy, który jest zgodnie z prawem utworzony w 

spółce, nie wystarczał na pokrycie wyniku finansowego za ubiegły rok, stąd wniosek zarządu do 

zgromadzenia wspólników, czyli do Burmistrza o hybrydowym pokryciu, tak? Częśd z kapitału 

zapasowego i następnie dofinansowanie do do kapitału zakładowego. To ja tyle, na razie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, proszę Pan Piotr Junko. 

Radny Piotr Junko: Przede wszystkim to się nie nazwałem żadnym ekspertem, ani się za takiego nie 

uważam. Ja jedynie i odnosząc się do Pana słów, to komisja rewizyjna podczas swojej kontroli wydała 

opinię na temat przedstawionych przez Paostwa, Paoską firmę przez przedsiębiorstwo PWiK 

dokumentów, z których wynikało, że przedsiębiorstwo sobie radzi ze spłatą zobowiązao. Jednak 

otrzymaliśmy od Pana ustne obawy co do możliwości przyszłych spłat zobowiązao w związku z 

pojawiającą się inflacją i tymi rzeczami, o których już tu była mowa. I z tego co pamiętam, Komisja 

rewizyjna w swoim podsumowaniu zawarła taki, taką prośbę do przedsiębiorstwa, aby zwrócid na to 

uwagę i powziąd kroki ewentualnej, ewentualnych oszczędności, restrukturyzacji czegokolwiek nie 

jestem fachowcem, więc nie wchodzę w Pana kompetencje, więc się pytam jakie, czy te środki zostały 

przedsięwzięte przez Pana a jak tak, to jakie? Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, proszę Pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Wyleciało mi wiele wątków, ale już dobrze, nawiążę do tego co Pan 

powiedział. Teraz odniosę się do cen. 3 lata temu cena była na poziomie wystarczającym do pokrycia 

wszelkich, może nie wszelkich, ale części zobowiązao. Przez 3 lata wszystkie ceny, o których 

powiedziałem poszły do góry i powiem Panu szczerze, że ja skooczyłem ekonomię, ale w cyklu 

koniunkturalnym, który jest dla mnie bardzo bliski, od chyba 100 lat nie mówi się o tym, że ceny w 

tym cyklu, tak drastycznie jak na giełdzie w Nowym Jorku spadają, przepraszam rosną. Gdzie wzrosła 

cena energii o blisko 600%. Kto, kto z ekonomistów na świecie taką cenę wzrostu przewidział? No ja 

też się nie poczuwam do tego i tak jak Pan mówi trochę złośliwie, że nie trzeba byd wielkim 

ekonomistą, żeby wiedzied, że zawsze są tąpnięcia, to te tąpnięcia, przez ostatnie 20 lat jak jestem w 

samorządzie, nie wynosiły więcej jak 2-10 %. A przez te 3 lata, tak jak powiedziałam cena była stała 

wody. Dzisiaj mamy postępowanie zawieszone w Wodach Polskich i myślę, że od listopada 

powinniśmy, mam nadzieję, bo jesteśmy z Panem Prezesem, zresztą w sprawozdaniu o tym powiem, i 

proszę o pytania, po spotkaniu z Panem prezesem Wód Polskich i wierzę głęboko w to, że ta cena 

będzie inna, nie będzie drastyczna dla mieszkaoców to od razu też podkreślę, to myślę, że Panie 

prezesie mogę wstępnie o tym mówid, ale myślę, że w momencie kiedy w listopadzie otrzymamy tę, 

to zatwierdzenie nowej taryfy, bo ją chcemy skrócid, bo wiemy dokładnie jaka jest sytuacja. I w 

tamtym czasie nikt z nas tutaj siedzących na sali i myślę, że ekonomistów w Polsce nie byłby w stanie 

przewidzied co się wydarzy w ekonomii w Polsce. I bym prosiłbym, żeby nie używad takich 

argumentów, bo nie będę z Panem dyskutowad, oczywiście na temat ekonomii, bo to dzisiaj nie ma 

najmniejszego sensu, ale zawsze mogę powiedzied i odnieśd się do słów Pana także, gdzie powiedział 

Pan, że przedsiębiorcy borykają się, chociażby ze wzrostem płacy minimalnej, a to jest chyba warunek 

konieczny, żeby to spełnid pod warunkiem, że przedsiębiorca płaci w 100% i nie płaci pod stołem. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, proszę Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Witam ponownie. Ja podzielam w dużej mierze wypowiedź Pana radnego 

Piotra Junki, ale też powiem tak od siebie. Zacznę od początku, że przedstawione projekty uchwał 

otrzymaliśmy w poniedziałek czyli 2 dni przed sesją, gdzie według ustawy, ustawa zobowiązuje 

przedstawienia radnym projektów uchwały 7 dni przed sesją, czyli jest wtedy szansa na lepsze 

przygotowanie się. Teraz dalej, że skoro już było nawet przedstawione, to ja jako radny, widziałbym 

na takim spotkaniu już, przynajmniej na tym ostatnim, komisji Rady, przedstawicieli spółki, czyli nie 

wiem, czy prezesa, czy nawet zarządu, którzy by nam dokładnie wyjaśnili, szczegółowo, bardzo 

szczegółowo co się stało, dlaczego. My tylko uzyskaliśmy fragmentaryczne informacje, tego typu, że 

40% spadło zużycie wody. Ja po części nawet mogę odpowiedzied na pytanie dlaczego ponieważ 

częścią przynajmniej tego spadku wody była reakcja ludzi na podwyżki wody i ścieków, które, które 

nasza Gmina, znaczy które spółka PWiK podniosła, ratując się przed wysokimi spłatami kredytu, który 

był zaciągnięty. I nawet właśnie, jeżeli mówiąc już o kredycie, to już wówczas, wówczas przed 

wyborami mówiło się, przypomnę bo to była mowa, to jest udokumentowane, było dużo wątpliwości, 

czy te kredyty powinna wziąd spółka czy gmina na siebie, ponieważ gmina jakby je wzięła na siebie to 

miałaby mniejsze, mniejsze wkład, niższy wkład własny czyli, czyli załóżmy spółka mniejsze, miałaby, 

znaczy spółka, gmina miałaby mniejsze obciążenie, a spółka nie miałaby na głowie tych kredytów, czy 

odsetek od kredytów. I to jest ważne. I teraz, i teraz do czego dochodzimy? Ja bym chciał, żeby na 

tym właśnie spotkaniu przedstawiciele zarządu, których nawet jako radny nie wiem, nie mogę się 

dowiedzied, nie wiem to jest tajemnica jakaś tajna i niejawne to są informacje, to chciałbym wiedzied 

od Pana Burmistrza to są niejawne informacje? Kto jest w zarządzie spółki? Czy to, czy to są osoby 
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kompetentne, bo w tym momencie dla mnie nawet nie tylko prezes decyduje, ale zarząd tej spółki 

decyduje o polityce prowadzonej w przedsiębiorstwie. Bo już mamy taką sytuację, że dotujemy, bo 

tak trzeba nazwad, dotujemy poprzez tak dopłaty wody dla mieszkaoców to się tak ładnie nazywa 

dopłata woda dla mieszkaoców ale to tak naprawdę niech mieszkaocy dowiedzą się, że to jest z ich 

budżetu, z ich podatków dopłacane są już pieniądze do PWiK-u, pieniądze, które mogły byd 

przeznaczone na inne cele ważne w gminie, ale już są wypłacane już jest forma pomocy dla spółki, ale 

to się pięknie nazywa ,,dopłata do wody dla mieszkaoców To jest 1 rzecz. Teraz 2 rzecz, że że w tym 

momencie w tym momencie to tak by wyglądało jakby nawet po co w ogóle spółka została 

powołana? No tak, żeby sobie radziła, żeby sobie funkcjonowała trochę na zasadzie takiej prywatnej 

prywatnego przedsiębiorstwa i żeby odciążyła gminę a na to wychodzi, coraz bardziej, że ona 

generuje koszty z gminy czyli z naszego budżetu naszego wspólnego, mieszkaoców i pomniejsza nasz 

budżet, który jak wiemy, jak wiemy są coraz częstsze, te różne dotacje, potrzebne są wkłady własne i 

te pieniążki nam umykają, krótko mówiąc. Mam tu zapisane, tylko proszę momencik poczekad, 

Jeszcze okazało się, że ta podwyżka ma, zyli ma byd jeszcze podwyżka, nie dośd, że ma byd 

dofinansowanie, projektowane jest dofinansowanie spółki 200 000, taki przynajmniej jest projekt na 

razie, a spółka jeszcze ma podnieśd i planuję podnieśd koszty wody czy, o 16% i ścieków 31. Dobrze 

mówię, tak? 31? Nie pomyliłem, tak? Bo to było informacje na na komisji przedstawione. Czyli, czyli, 

mamy reasumując, mamy dopłaty z urzędu gminy 200 000 zł i jeszcze mieszkaocy otrzymają kolejną 

czyli dopłatę z gminy, czyli znowu kolejne pieniądze pomniejszony, pomniejszone przez budżet 

Gminy, która miała byd tak jak wspomniałem na inne cele, to jeszcze mieszkaocy w prezencie dostaną 

podwyżki wody 16% i 31%. Tak mi się tak skojarzyło jeszcze, że te braki można powiedzied, braki 

sprzedaży wody, tak można by nazwad, to też wynika z tego programu zbierania wody deszczówki, bo 

dużo ludzi faktycznie zużywało tą wodę, na ogródkach, na tego, a teraz, teraz kiedy ta woda drożeje 

no to naprawdę zaczęli się brad za te oszczędzanie i, i, tej wody gromadzenie tych deszczówki, czyli 

zużywania też po prostu mniejszej wody z wodociągów. Poza tym Panie prezesie no to jest taka 

spółka, która ma wiadomo ile odbiorców nie przebywał tu żaden zakład jakiś taki przemysłowy, który 

by raptownie zwiększył pobór wody i dał w jakiś sposób spółce zarobek, czyli te, te dochody były 

przewidywalne, one były przewidywalne, można było je tak mniej więcej przewidzied i rozliczyd czy 

spółkę stad. 1 się zgodzę. Na pewno w jakimś stopniu ta inflacja, inflacja zaskoczyła, nie tylko Pana ale 

wielu przedsiębiorców, ale one nie była 100%, jakieś tam płace też, ale pytanie, my byśmy mieli 

pytanie 1 dalej, jeżeli mielibyśmy przyznad, przyznad jakąś dotację dla spółki PWiK to czy mam 

pytanie czy właśnie jakby było takie spotkanie bym zapytał się zarządu czy Pana, co spółka zrobiła od 

siebie, żeby w ramach oszczędności to znaczy na przykład, nie wiem, czy organizacje, czy, czy tak jak 

ja nawet podałem przykłady na sesji, bo znałem przykład z PWiK-u z Lidzbarka Warmioskiego, gdzie 

zlikwidowano stałą, całodobową obsługę stacji uzdatniania wody, ponieważ jest ona automatyczna i 

w Ornecie też jest taka automatyczna, niestety, może ktoś tam ucierpied, ale to mamy, mówimy o 

ratowaniu, o ratowaniu spółki. Może ktoś stracid pracę, przykro mi. Wiele osób straciło pracę z 

różnych powodów, ale my nie możemy na okrągło tej spółki dotowad i dotowad. Ja nie wiem czy jest 

taka możliwośd, teraz nie wiem, tak zażartuję, że może z powrotem zlikwidowad spółkę a zrobid 

Przedsiębiorstwo, te Miejskie, miejskie, z powrotem, żeby, żeby już nie było tych... Ma byd tak coraz 

gorzej, to będziemy ciągle, coraz bardziej dopłacad. Momencik, bo jeszcze zobaczę co, jakie mam, 

notatkę wykonałem. No i sposób zarządzania tak jak tu wspomniał Pan Piotr Junko, na pewne rzeczy 

trzeba przewidzied. To nie jest tłumaczenie. No trzeba przewidywad pewne rzeczy, ale to co 

najważniejsze, koocząc ten mój, moją wypowiedź, to jest to, że nie było spotkania z zarządem, nie 

było dokładnego wyjaśnienia i nie było propozycji strony spółki sposobu ich własnych działao, na 
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rzecz spróbowania uzyskania jakichś oszczędności w celu poprawy w tej sytuacji, żeby jak 

najmniejszą, żeby gmina mogła jak najmniejszy, najmniejszą dokonad dopłatę do, do spółki do PWiK-

u. To jest to najważniejsze co mi przychodzi do głowy. jeszcze w ramach tematu chciałem złożyd 

wniosek ale to myślę, że będzie jeszcze możliwośd. Na razie mówimy ciągle o tym PWiK-u, także na 

razie tyle chciałem, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, Panie prezesie, bardzo proszę. 

Prezes PWiK sp. z o.o. w Ornecie, Mariusz Skrzyoski: Panie Przewodniczący ja mam prośbę, że może 

te wszystkie pytania, które radni tutaj zapytali, proszę to w ramach interpelacji i wtedy ja na wszystko 

odpowiem na piśmie z liczbami, ze wszystkimi wyjaśnieniami, bo mówię no dzisiaj możemy 

dyskutowad, że energia elektryczna poszła w górę, a nikt o tym nie mówi, tak? No ok, ktoś mówi o 

kredytach, ale kredyty są spłacane, to odsetki poszły w górę i poszły w górę pięciokrotnie, bo jak 

mieliśmy preferencyjną pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na poziomie 2% to 

teraz spłacamy w wysokości 9%. I na przykład 1 pożyczka z 57 000 zł rocznie, wzrosła do 254. No ale 

to jest teraz kwestia nowego roku. Cały czas mówimy o ubiegłym roku i zanotowanej stracie i jakie 

były tego przyczyny i jak to musimy pokryd. Proszę mi teraz tylko powiedzied, kiedy jakakolwiek 

dotacja była do PWiK przekazana? Proszę mi powiedzied. Mówimy tu o dotacji do 1 metra 

sześciennego, ale dla mieszkaoca i to trzeba powtórzyd: dla mieszkaoca, bo gdyby tego nie było, to 

ten mieszkaniec musiałby zapłacid o te pieniądze. To Wy nie podjęliście decyzji, żeby dotowad spółkę, 

tylko wspomóc mieszkaoców. No szanowni Paostwo trochę w tym rozsądku i logiki, tak? Dziękuję 

bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Ireneusz Popiel, bardzo proszę. To 

przepraszam bardzo, Pan Adam Kaczmarek. 

Radny Adam Kaczmarek: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado Szanowni Paostwo, po raz kolejny 

słuchając wypowiedzi Pana Radnego Butkiewicza chyba po raz 5 czy 6, muszę się odnieśd odnieśd jako 

Przewodniczący Komisji rewizyjnej, gdzie wspomniana kontrola w PWiK-u sprawdzała również 

kwestie dofinansowania. Ja już to mówiłem 5 razy. Powiem 6 i będę mówił za każdym razem, kiedy 

Pan Butkiewicz będzie mówił nieprawdę. Sprawdziliśmy, że jeżeli urząd wystąpiłby o te środki na 

oczyszczalnie, Pan prezes chciałbym, żeby się też ewentualnie odniósł do tego, uzyskał by 

maksymalnie 50% dofinansowanie, jeżeli zrobiła to spółka mogła się ubiegad o 80-paro% 

dofinansowanie i te dokumenty zostały przedstawione Radzie Miejskiej, zostało to w protokole ujęte 

i ja to mówię, powtarzam to po raz 6, że tak to wyglądało. Natomiast Pan Butkiewicz, wraca do 2015 

roku, czy tam 17,18, powtarzając, że to urząd powinien złożyd wniosek o dotacje na modernizację 

oczyszczalni ścieków. Panie prezesie czy tak było? Może Pan się odnieśd do tego? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, proszę Pan prezes. 

Prezes PWiK sp. z o.o. w Ornecie, Mariusz Skrzyoski: Tak precyzując już, procenty, które można by 

było dostad to rzeczywiście, Regionalny Program Operacyjny pozwalał na to, żeby aplikowad o środki, 

gdzie można było dostad 85% dofinansowania, z tym, że to, to chodziło o projekty o wartości do 1 

miliona euro. W naszym przypadku to było więcej, tak? Dostaliśmy 65%, bo musiała byd zgodnie z 

przepisami z dyrektywą unijną wyliczona tak zwana ,,luka finansowa , która pozwalała 

przedsiębiorstwu zarobid te pozostałe 20% do, do kwoty dofinansowania. I tak, i rzeczywiście gmina 

jakby sama aplikowała o te środki, dostałaby maksymalnie 50% tak wynika z przepisów. Tak i by 

musiała zapłacid VAT. Spółka mogła ten VAT odliczyd, tak dokładnie tak. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, proszę Pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Chciałem nadmienid, że taka dyskusja, oczywiście nie chciałbym, żeby Pan 

to tak do siebie odebrał osobiście, to jest mniej więcej tak samo jak ja bym dzisiaj z Pawłem 
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Skowyrskim rozmawiał na temat uprawy pola kukurydzy, nie znam się na rolnictwie. Ciężko z Panem 

dyskutowad na tematy merytoryczne, bo Pan po łebkach przeskakuje, wraca do tematów, które 

wydają się oczywiście bardzo ważne, bo przecież ludzi interesuje to, dlaczego muszą wydad ze 

swojego portfela więcej pieniędzy. I Pan to tak fajnie lokuje i martwiąc się o to, że to tak jest. Przecież 

nie wszystko zależy od nas i my przecież nie pogrążamy naszych mieszkaoców i to chcę jasno 

powiedzied. Nie pogrążamy naszych mieszkaoców. Przypomnę tylko i może Pan to sprawdzid, a może 

Pan tego jeszcze też nie wie, że taryfa wody, która została, ścieków oczywiście, która została 

zaakceptowana w październiku 2020 roku i od tamtej pory obowiązuje do października 2023, proszę 

mnie poprawid Panie prezesie, że ta taryfa teraz w tym roku i mówimy o wodzie jest taosza. Woda 

jest taosza i mówi Pan po prostu bzdury. Woda w tym roku jest taosza, ale gdyby Pan chciałby 

porozmawiad merytorycznie to by się Pan do tego przygotował. A Pan mówi, że woda jest droższa i to 

rujnuje budżety mieszkaoców. Ja chcę tylko powiedzied, że to co Pan prezes powiedział, to mówmy o 

tym wprost, że Gmina Orneta, do tej pory nie dotowała spółki, bo nie musiała tego robid. Przypomnę 

tylko i proszę to sprawdzid gmina Braniewo 900 000 zł, gmina Braniewo, nie miasto dotuje swoją 

spółkę. Chcę powiedzied tak, że w czwartek przekazaliśmy informacje na temat zmian w budżecie, a 

w piątek projekt uchwały dotyczący określenia zasad, oczywiście podwyższenia kapitału zakładowego 

spółki. Nie wiem kiedy Pan odczytał na e-sesji te dokumenty, ale to też nie jest fair. I to chyba tyle, 

dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Witam ponownie. Ja nie chce mi się kłócid, tylko chcę merytorycznej 

dyskusji. Ja może wytłumaczę skąd, na jakiej podstawie mówię o tym, skąd te wiadomości. Bo ja 

sugerowałem się, bo też nie jestem przecież fachowcem, tak jak tutaj wiele osób oświadcza, jak były 

właśnie rok 2017, tak, zdaje się, jak były wybory. Jak była szeroka dyskusja na temat i śp. Burmistrz 

Pan Andrzej Ołtuszewski burmistrz, który miał wiedzę, chyba większą ode mnie, mówił o tym właśnie, 

że to ja pamiętam te słowa, zresztą one są nagrane, chyba odtworzę te słowa, że to nie spółka 

powinna brad takiej pożyczki a, a, gmina, bo spółka, no można powiedzied, obciążenie spółki będzie 

duże i sobie nie poradzi i chyba na to wyszło. A odpowiedź na 2 pytanie takie co tu padło, że, że nie 

jest dotowana, to panowie, no ludzie może o tym nie wiedzą, ale jeszcze raz powtarzam przekazanie 

300 000 i z nazwą, pod nazwą dotacja dla mieszkaoców do wody, to jest coś, skąd taka nazwa dotacja 

do, do, wody nie? To jest dotacja po to, żeby była żeby spółka nie miała wyższych, wyższych cen 

wody, inaczej spółka miała wyższe ceny wody ale była dotacja, żeby była mniejsza, czyli była pomoc 

już, w tym momencie pomoc spółce, żeby, żeby nie były, żeby nie były, żeby mieszkaocy mieli 

mniejsze, czyli ja to traktuję w ten sposób że: mieszkaocy sobie dopłacali, bo jeżeli, jeżeli, czy ktoś 

mnie poprawi? Jeżeli budżet Miasta jest z podatku od mieszkaoców, jest publiczny i oddaje się te 

pieniądze do spółki, do spółki, i nazywa się pod nazwą dotacja do wody, czyli wydaje pieniądze ze 

swojego budżetu tak jakby kieszeni swoich mieszkaoców do czegoś co niby ma zmniejszone tego, ale 

ona wydaje pieniądze swoich w swojej kieszeni to przepraszam tak, tak to obrazowo przedstawię, ze 

swojej kieszeni to nie jest dotacja z jakiegoś innego źródła, tylko dotacja skądś, z budżetu gminy, 

który, która miałaby służyd na inne cele mieszkaocom. Na jakieś remonty dróg, czy jakieś innych 

takich mniejszych przedsięwzięd. Chyba to jest nie podważalne. Tu nie jest moja żadna złośliwośd w 

tym temacie, jeżeli temat spółki już będzie zakooczony, to ja jeszcze nie chcę, nie zamykam dyskusji, 

bo ja chcę tu złożyd wniosek. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Aż odebrało mi głos. Panie Przewodniczący, ja chciałem powiedzied tylko 

na koniec i podsumowad krótko. No wie Pan, na 1 lekcji podstaw przedsiębiorczości, to wystarczy w 7 
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klasie, to co Pan powiedział, naprawdę, to jak, brzmi jak, wykład dla tych 7-klasistów. A powiem także 

na koniec to, że dobrze Pan myśli. O złotówkę na metrze sześciennym mieszkaocy płacą mniej. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, proszę Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja widzę, że ta dyskusja to będzie znowu odbijanie piłeczki. Właściwie 

powiedziałem to co miałem powiedzied. Mam nadzieję, że mieszkaocy sobie to też wzięli 

przeanalizują, ale odnosząc się teraz do tego projektu uchwały. Chciałem to też wspomnied, co Pan 

Piotr Junko powiedział, że to jest, tak nie może byd, żeby w 1 uchwale zawierało się kilka treści, kilka 

takich uchwał, które dotyczą różnych spraw czyli dotacji, dotacji do, do przedsiębiorstwa PWiK, czy 

jakiś remontu drogi Krosno- Kumajny, to powinny byd odmienne uchwały, ponieważ jeżeli ktoś się 

zgadza załóżmy z dotacją do tej drogi a nie zgadza się z dotacją dla PWiK-u, no to, no to w tym 

momencie nie ma możliwości wypowiedzenia się tak lub nie. To, to tak jakby teraz te referendum co 

ma byd na wyborach i nie było pytania na poszczególne, nie było odpowiedzi pojedyncze na 

poszczególne pytania, tylko musiała byd 1 odpowiedź, czy się zgadzamy, na nie, na ten, izolację, 

imigrantów, żeby nie przyjeżdżali do nas, czy na likwidację muru, czy tam czegoś innego i miałaby byd 

1 odpowiedź. No to można by tak uprościd, tak obrazowo powiedzied. To jest naprawdę dla mnie nie 

wiem, czy przepisy na to pozwalają, ale to jest bardzo zła forma, bo to w jakimś sensie Pan, 

przepraszam Panie Burmistrzu, Pan no wykorzystuje może prawo nawet. Byd może przepisy 

pozwalają na to ale przepisy to nie znaczy, że trzeba narobid wszystko, bo przepisy często, Pan tak 

robi ja zauważyłem, że, że przepis jak nie zabraniał, to Pan robił, ale są jakieś zasady, zasady jakieś czy 

moralne, czy jakieś inne, że trzeba to zrobid według tych zasad, a nie tylko kierowad się przepisami, że 

przepisy nie zabraniają, to ja zrobię to, bo i tak nie zabraniają, czyli prawnie nikt nie ukara za to, ale tu 

są jakieś normy, normy takie ludzkie zasady, no nie wiem, jaki tu rzeczy takie podobne wymieniad, 

które przemawiają za tym, żeby, żeby to inaczej zrobid. I teraz, żeby już nie przedłużad tej dyskusji to 

ja chciałem złożyd wniosek do zmiany tego projektu uchwały w punkcie gdzie, gdzie były oszczędności 

spowodowane z tytułu zwrotu części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 

kwocie, w kwocie No prawie 80000 zł i z tej kwoty zostały pieniądze przeznaczone, na, właśnie na, na, 

na dotacje do PWiK i chyba, chyba na tą drogę. O tej drodze to też właściwie mam krótkie pytanie, bo 

teraz sobie przypomniałem. To jest droga jakaś leśna i też nie mam informacji szczegółowych, jak w 

jaki sposób ta droga miała byd wykonana, bo to jest droga Krosno-Kumajny czyli z tego co sobie 

spojrzałem na mapę, to jest droga leśna, czyli ma byd wykonana 50% na 50% z Nadleśnictwem, ale w 

jakiej formie? Czy to ma byd utwardzenie w sposób jakiś gruz, guzowe? Czy, czy, czy jakieś inne? Co to 

ma byd? Bo byśmy chcieli uzyskad takie szczegółowe informacje. Ja chciałem złożyd wniosek do 

przegłosowania przez Panów radnych. I tu do Panów radnych się zwracam z tym tytułem. Wniosek, 

który ja przeczytam. Wnioskuję o dokonanie zmiany w projekcie uchwały tam numer tego, tego, z 

dnia 30 sierpieo, polegającej na zmniejszeniu w dziale dochody i wydatki kwoty 79 880 zł 

pochodzących ze zwrotu części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2022 r o 

kwotę 30 000 zł z przeznaczeniem tych środków na zakup wiaty grillowej lub, lub elementów siłowni 

zewnętrznej na niezagospodarowaną działkę gminną przy skrzyżowaniu ulic Polnej i Sucharskiego, w 

celu stworzenia miejsca rekreacyjno-sportowego dla mieszkaoców tego rejonu miasta. Chciałem 

Panom radnym, którzy będą głosowad przypomnied, że ja, ja taki wniosek o ta wiatę i o elementy 

siłowni ręcznej składałem do budżetu gminy Orneta. Wniosek, który nie został uwzględniony. 

Składałem też taki sam wniosek, podobny w marcu chyba, bodajże, na sesji podczas też zmiany 

budżetu. I składam go, można powiedzied, że 3 raz. I mam nadzieję, że Panowie radni jakby to 

zrozumieją, że w tym rejonie miasta nic się nie dzieje, że nie jest on tam w jakiś sposób doceniony. 

Nie ma tam żadnych placów zabaw, nic tam nie ma, że chociaż no nie wiem na przykład te siłownie, 



23 

 

 

BRM.0002.8.2023 protokół nr 8/2023 LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 2023 r. 

kilka elementów siłowni tych sportowej powstanie. Dlatego z ogromną prośbą zwracam się do Panów 

radnych o zaakceptowanie tego wniosku i wygospodarowanie tych 30 000 w ramach tego, zmiany 

tych projektów budżetu, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję pan Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Tyle wątków Pan poruszył, ale wie Pan ja od 25 lat jestem w samorządzie. 

Krytykowałem także burmistrza, ale nie wiem, przeszedł Pan samego siebie. Nie wiem co się z Panem 

stało, ale przeszedł Pan samego siebie, żeby proponowad zmiany w budżecie i głosowanie 7 nowych 

uchwał, rozumiem, każda po sobie, 14 uchwał dotyczących zmian w budżecie. I teraz proszę sobie 

wyobrazid sytuację, już pomijam, bo jest to technicznie możliwe do przygotowania. Proszę sobie 

wyobrazid sytuację, w której w tabelkach, które Pani Skarbnik przygotowuje w pocie czoła, żeby to 

wszystko Paostwu przedstawid, 1 uchwała przechodzi, 2 uchwała nie przechodzi. A już proszę sobie 

wyobrazid nadzór i Regionalną Izbę Obrachunkową, która, która nas może nas ros... No może nie 

rozstrzelają, ale bierze pod uwagę. Oczywiście jest to możliwe, ale uwierzcie Paostwo ja nie 

spotkałem się nigdy w samorządzie, żeby w każdym samorządzie w Polsce, a dużo rozmawiamy z 

samorządowcami, żeby coś takiego miało miejsce. To jest po prostu mistrzostwo świata co Pan chce 

wdrożyd. Jestem po prostu w szoku. Jeżeli chodzi o drogę Krosno, Krosno-Kumajny, przepraszam 

Kumajny-Krosno droga oczywiście gruntowa, nie pamiętam teraz dokładnie zakresu, ale jest to droga 

partycypacji w kosztach 50 na 50. Nadleśnictwo 50 000 i my 50 000 zł, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan radny Kogut. 

Radny Daniel Kogut: Jeszcze ja bym chciał chwilę zabrad głos odnośnie tej merytoryki, właśnie 

odnośnie tych dopłat i dotacji, tak? Bo chciałbym mieszkaocom wyjaśnid króciutko jeszcze ostatni raz, 

żeby wszyscy zrozumieli, bo 99% zrozumie to i żebyśmy wszyscy wiedzieli to, że to jest naprawdę 

dopłata dla mieszkaoców, bo gdyby przyjśd do kasy i chcąc zapłacid za wodę, tak, byśmy płacili o 93 

grosze więcej. Każdy z mieszkaoców PWiK-u, do każdego metra by musiał zapłacid 93 grosze więcej i 

PWiK tak czy siak, by ściągnął te pieniądze od mieszkaoca, tak? A tak po prostu gmina, gmina 

dopłaca, dla każdego mieszkaoca. I Pan Darek przychodząc do kasy, zapłaci o tą złotówkę mniej, tak? 

Żebyśmy, żeby każdy wiedział o co tu chodzi. Tak czy siak PWiK by ściągnął te pieniądze od 

mieszkaoca. Normalnie jak Pan Darek by przyszedł do kasy, by zapłacił 4,36 na dzieo dzisiejszy płaci 

4,36, bez tej naszej uchwały, by zapłacił 5,29, tak? Dlatego to jest dopłata dla mieszkaoca, a nie jakaś, 

jakakolwiek dotacja dla PWiK-u, tak? Tak to wygląda. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, nie widzę więcej... Przepraszam bardzo. Pan Dariusz 

Butkiewicz, bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Panie radny nie chce mi się z Panem kłócid. To co Pan powiedział, to jest 

oczywiste, oczywiste. Nie będę z tym dyskutował nawet, tylko, że, żeby to była dopłata jakaś ze 

źródeł zewnętrznych, czy coś w tym rodzaju, a ja mówię cały czas, że to dopłata z budżetu, z budżetu, 

czyli pomniejsza budżet nasz, nasz, który ma służyd na różne cele na mieszkaoców. Dopłata z 

budżetu, czyli pomniejsza nasz budżet, że to, że mieszkaocy ostatecznie oczywiście płacą mniej, ale 

też nam budżet się zmniejsza nas o ten a szkoda, że nie ma dopłaty nie wiem no z jakichś innych 

źródeł zewnętrznych, czy, czy jakiś nie wiem, formy uzyskania dochodów przez, przez spółkę i powie, 

że i napisałby, że ma niedopłatę, bo spółka nie wiem, w jakiś tam sposób uzyskała tam fundusze. 

Także, nie do kooca bym się tutaj z Panem zgodził, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, Pan Piotr Junko. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję. Panie Burmistrzu, to jest właśnie dowód na to, te Pana słowa, co padły 

padły, że nie wyobraża Pan sobie rozbijania tego na kilkanaście projektów uchwał. To jest to co ja 

powiedziałem na początku to jest ta wątpliwośd, że wszystko jest wrzucone do jednego kotła, za 



24 

 

 

BRM.0002.8.2023 protokół nr 8/2023 LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 2023 r. 

przeproszeniem, w tej chwili w projekcie tego uchwały. I jak ja mam różne zdanie, na różne, na te 

różne podpunkty, to jak mam to wyrazid? Jeszcze raz się pytam Paostwa jak mam to wyrazid w 

głosowaniu? Mam byd za i przeciw? I to jest właśnie dowód na to, że powinno byd podjęcie uchwały, 

które przyznaje 200 000, propozycja projektu uchwały, które przyznaje 200 000 dofinansowania na 

PWiK, oddzielny projekt uchwały odnośnie budowy czy remontu drogi. I wtedy mógłbym wyrazid 

swoje zdanie na ten i ten temat, gdyż mam odmienne, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, proszę Pan Ireneusz Popiel Burmistrz. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Ale w tej dyskusji Pan wyraził swoje zdanie. My mamy, przypomnę tylko 

Paostwu, wie Pan, nie mogę się z tym zgodzid, mamy 1 budżet. Przecież w projekcie budżetu, który 

Paostwo dyskutujecie w miesiącu grudniu, każdego roku mamy, każdego, nie, nie przyjmujemy 

każdego zadania oddzielnie. Niektórzy z Paostwa radnych się zgadzają z 1 zadaniem a nie zgadzają się 

z 2 zadaniem. Zgadzacie się Paostwo, żeby na 1 paragrafie było więcej pieniędzy, na 2 nie. No ja sobie 

nie wyobrażam, żebyśmy dzisiaj robili przy projekcie budżetu, 150 projektów uchwał, dotyczących 

tworzenia budżetu i każdego zadania. To, to nie jest celowe działanie, za każdym razem przecież, od 

początku, kiedy Paostwo jesteście radnymi wprowadzamy do budżetu zmiany i tu nie ma żadnej, 

według mnie, było do tej pory normalne, ale widocznie, widocznie jest nowa, nowa ekonomia i nowy 

samorząd według Pana i Pana radnego Budkiewicza. Przepraszam, ale nie spotkałem się nigdy z 

czymś takim. Nigdy, jak tu jestem na sali samorządowcem. I trudno to po prostu wytłumaczyd. Ja 

zdaję sobie z tego sprawę, ale Pan wyraża swój pogląd już nie, niejednokrotnie na temat zmian w 

budżecie i głosował Pan albo za, albo przeciw. Ale z reguły mimo tego, że wszystkie argumenty 

mówiły, że powinno się głosowad za, Pan głosował przeciw, bo miał Pan po prostu do tego prawo. I 

tak samo teraz, ma Pan do tego prawo i wyrazi Pan swój pogląd, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Panie Burmistrzu, nie wiem czy dobrze rozumuję, ale jakby według Pana 

rozumowania, to ja widzę tak, że to skoro teraz dzisiaj, na dzisiejszej sesji, głosowaliśmy projekty 

uchwał w sprawie sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów położonych i trzeba było tak: terenów położonych i trzeba było napisad obręb Bażyny, gmina 

Orneta, Krzykały tego druki ustaw i byłaby też jedna uchwała. Tak można było też zrobid po co tyle 

uchwał było? Skoro też można było tak wymienid. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Ja przepraszam.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan Burmistrz Ireneusz Popiel.  

Burmistrz Ireneusz Popiel: Przepraszam Panie Przewodniczący, bo to tak, tą dyskusję nie chcę 

przedłużad, ale... 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Ale Przedłuża Pan.  

Burmistrz Ireneusz Popiel: Przepraszam, ale to trzeba wyjaśnid, bo społeczeostwo to słucha i no nie 

mogę słuchad tego co Pan mówi, jako mieszkaniec, już nie jako Burmistrz, ale w tym wypadku to są 

oddzielne projekty uchwał, bo są oddzielne plany zagospodarowania przestrzennego, Pani Katarzyna, 

proszę to też potwierdzid, albo zaprzeczyd, że tak nie jest i my to uchwalane są oddzielnie i zmieniane 

są oddzielnie. To wie Pan, to tak samo jakby można było tutaj pewne, porównania, ja nie chcę 

przedłużad tego, broo Cię Panie Boże, no nie, nie będę tego robid, przepraszam, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan Adam Kaczmarek, bardzo proszę. 

Radny Adam Kaczmarek: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja zadawałem celowo te pytanie, do 

Pana Mecenasa z prośbą o wyjaśnienie, bo ja przypominam sobie sytuację, kiedy, jeszcze raz to 

powtórzę chcieliśmy wykreślid z tych zmian w budżecie, jakiś tam punkt i wówczas radca prawny 

powiedział, że istnieje procedura uchwalania zmian w budżecie, która jest po prostu ściśle określona. 
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Ja tak sobie to przypominam, nie jestem fachowcem, ani prawnikiem, żeby się do tego odnosid, ale 

po prostu myślę, że tak jak Pan Burmistrz mówił, technicznie rozbicie tego jest niemożliwe, ale to jest 

tylko moje jakieś tam subiektywne odczucie. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan adwokat... Ireneusz Popiel, przepraszam zgłasza się, tak? Pan 

Gulbinowicz Krzysztof, bardzo proszę. 

Radca prawny, Krzysztof Gulbinowicz: Chcę tylko powiedzied, że procedujecie Paostwo nad uchwałą 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta. Jest to uchwała okołobudżetowa i 

tutaj obowiązuje taka sama procedura jak przy uchwalaniu budżetu. Więc tutaj nie widzę żadnej 

sprzeczności i nie widzę potrzeby podejmowania odrębnych uchwał, skoro jest procedowana w trybie 

takim, jaki jest właściwy dla podjęcia uchwały budżetowej, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej... Nie będę zabierał głosu. 

Przechodzimy do, został tego projektu uchwały zgłoszony wniosek Pana Butki.... *z sali niezrozumiale+ 

Słucham?... został złożony wniosek pana Dariusza Butkiewicza, przypomnę Paostwu, że Pan Dariusz 

Butkiewicz, zgłaszał wniosek, żeby z tej kwoty, która jest tutaj 79 888 zł zwrot wydatków z Funduszu 

Sołeckiego pomniejszyd tą kwotę o 30 000 zł. W celu zakupu wiaty tam grillowej albo siłowni 

zewnętrznej na ulicę Polną, Sucharskiego. I w tej chwili przechodzimy do głosowania. Ja będę czytał 

nazwiska, Paostwo będziecie mówid. 

Przewodniczący Rady pytał każdego z obecnych radnych, jak głosuje. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: 3 głosy za, przepraszam 3 głosy za, 2 wstrzymujące i 9 przeciw. 10 

przeciw? 10 przepraszam bardzo, 10 przeciw. Wniosek nie został przyjęty.  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie wniosku radnego Dariusza Butkiewicza, stanowi załącznik nr 26 

do protokołu sesji, wraz z wnioskiem radnego. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy w takim razie do głosowania projektu uchwały. 

Proszę o włączenie głosowania. Kto jest za przyjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 12 za, 2 przeciw, 1 wstrzymujący. Uchwała została podjęta. 10 minut przerwy. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2023 r. – druk 428. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Krzysztof Jan Banucha, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko, Adam Paweł 

Kaczmarek, Danuta Kamioska, Daniel Kogut, Marzena Maria Ołtuszewska, Emil Mateusz Rooda, 

Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Krzysztof Marcin Widerski  

PRZECIW (2) Dariusz Butkiewicz, Piotr Junko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Bogdan Kowieszko 

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2023 r. – druk 428, stanowi załącznik nr 27 do 
protokołu sesji. 
 



26 

 

 

BRM.0002.8.2023 protokół nr 8/2023 LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 2023 r. 

Uchwała nr BRM.0007.43.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. - stanowi załącznik 
nr 28 do protokołu sesji. 
 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Bardzo proszę o zajmowanie miejsc. Wznawiam obrady. Bardzo 

proszę o zamknięcie punktu 15. 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania 

udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Burmistrza Ornety - druk 429 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa 

handlowego przez Burmistrza Ornety. I bardzo proszę o przeczytanie projektu uchwały. 

 

Radny Marcin Jotko odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Ten projekt uchwały był rozpatrywany na posiedzeniu 

Komisji stałej i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z Paostwa chciałby zabrad głos? Pan radny Junko, 

bardzo proszę. 

Radny Piotr Junko: Tak jak już tu wątpliwości powstały podczas wprowadzania tego projektu uchwały 

do harmonogramu dzisiejszej sesji. To słyszeliśmy, że nasza Gmina nie posiadała takiego, takiej 

uchwały od początku istnienia samorządu. A jak już Pan Burmistrz wyjaśniał ta uchwała poprzednio 

mogłaby mied zastosowanie w 2010 a wcześniej w 2007 roku. Nie widzę tu konieczności 

podejmowania takiej uchwały, Oddając w kompetencje i właśnie w decyzyjnośd Panu Burmistrzowi 

takich chociażby działao jak dzisiaj były, że dofinansowujemy PWiK, czy zbywamy jakieś akcje, czy 

zbywamy jakieś... udziały w spółce, czy przyjmujemy. Bo równie dobrze można to zrobid po prostu 

zwykłą uchwałą Rady Miejskiej i wtedy to jest bardziej transparentne dla wszystkich. Dla 

mieszkaoców, dla radnych. Nikt, niczego nie musi ukryd. I o ile nie wierzę w jakieś złe intencje Pana 

Burmistrza, który teraz urzęduje na tym stanowisku, to chciałbym przypomnied, że niedługo będą 

wybory. Nie wiadomo kto będzie Burmistrzem, nie wiadomo jakie będzie miał zachowanie. Także 

zwracam się do radnych o niepodejmowanie tej uchwały, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy ktoś z Paostwa jeszcze chciałby? Pan Burmistrz 

Ireneusz Popiel, bardzo proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Ja bym oddał głos, jeżeli mogę Pani Skarbnik, za chwalę po Pani Skarbnik, 

dobrze? 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Bardzo dziękuję. Proszę Paostwa do tej pory, jako w latach poprzednich, 

czyli 10 roku, co przekazywaliśmy takie aporty, czy dofinansowanie, mogła wtedy wystąpid taka 

uchwała jednorazowa. W tej chwili, po zmianie przepisów, nie możemy, urząd czy Burmistrz, czy, nie 

może byd, występowad taka uchwała jednorazowa. Tylko na przykład na dokapitalizowanie spółki, 

żeby do czegoś doszło, żeby można było przekazad w aporcie, albo dokapitalizowanie spółki musi tak 

byd poprzedzonym zmianom w budżecie, albo opinią Komisji Budżetu i Gospodarki Rolnictwa i 

Bezpieczeostwa Publicznego Rady Miejskiej w Ornecie. Czyli Burmistrz tak, Rada, tak, ma oczywiście 

wpływ pierwotny, a później dopiero są postępowanie Burmistrza, tak? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, Pan Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: To co powiedziała Pani Skarbnik, oczywiście chciałem w 100% 

potwierdzid. Nie ma to wpływu, kto będzie Burmistrzem Ornety. Chciałem podziękowad Panu, za to, 
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bo to jest dobry moment, żeby powiedzied, że startuję w wyborach samorządowych w przyszłym 

roku i liczę oczywiście na Paostwa poparcie, za które już z góry dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pan Radny Ireneusz... Pan radny Piotr Junko. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję za głos. Tak, tak jak Pani wspomniała tutaj wystarczy zwykła opinia 

Komisji Budżetu, nawet nie całej Rady, ani uchwała, więc ja mam dlatego wątpliwości, bo dobrze 

wiemy, że opinię, można się do niej zastosowad lub nie, a do podjętej uchwały Burmistrz musi się 

zastosowad, jako organ wykonawczy, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Chwileczkę, chwileczkę, wszystko będzie jasne. Pan Dariusz 

Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja chciałem się tylko zapytad czy jeżeli to jest 100% własności Gminy, czy 

gmina automatycznie nie może sobie bez tej uchwały właśnie jakieś środki niepieniężne dokładad do, 

do, do tej własności, którą posiada? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, Pan Burmistrz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Oczywiście może, ale nic o Was bez Was. Musi byd to w projekcie, 

przepraszam projekcie i w ogóle w budżecie gminy. I tutaj nie ma to najmniejszego znaczenia tylko 

zaznaczę, że w paragrafie 4, jest zapis, który mówi Komisji Budżetu Gospodarki, Rolnictwa i 

Bezpieczeostwa, jeżeli chodzi o wniesienie wkładu niepieniężnego o wartości do 30 000 nie zmieni 

jakiś podtekstów i tego, że osobiście Burmistrz Ornety Ireneusz Popiel chce zawładnąd spółką i zrobid 

sobie. Burmistrz Ornety Ireneusz Popiel nie chce i nie będzie nigdy, bo jest to nasza wspólna gmina 

Orneta, dziękuję. 

Radny Marcin Jotko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, Szanowni 

Paostwo ja mam pytanie do kolegi Piotra i to nie, nie ma byd zaczepne pytanie, tylko w poniedziałek 

jeszcze na komisji również miałem pewne wą i również bardzo się w to zagłębiad i chciałbym zapytad, 

jakie ewentualnie niebezpieczeostwa, bo sugerowad kolego, że, że Burmistrz czy nawet ten, no 

nieważne, który, jakie ewentualne niebezpieczeostwa mogłyby wynikad z tej uchwały? To jest jedna 

rzecz. My jako Rada, czy Rada następna, czy którekolwiek następne i tak będą musiały takie działania 

umieścid w budżecie, czy w ewentualnych zmianach do budżetu, więc nie będzie to robione tak, że 

jedna uchwała i Burmistrz ma już otwarte możliwości na, nie wiem, zakup paostwowych spółek akcji 

paostwowych powiedzmy, czy jakieś obligacji. No tak to chyba nie działa. Jeżeli są jakieś, takie 

niebezpieczeostwa to chciałbym usłyszed, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Bardzo proszę Pan radny Junko. 

Radny Piotr Junko: Wyraziłem swoje wątpliwości i już powiedziałem, że która może się składad 5 

członków i nie wiadomo jak, w jakim składzie będzie chociażby w przyszłym, w przyszłej kadencji 

samorządu czy osoba zajmuje piastująca stanowisko Burmistrza nie musi się wcale zastosowad, bo 

tak jak dobrze wiemy my wydaliśmy niedawno opinie na temat złożonych co składaliśmy do 

zabytków, 10 propozycji do programu zabytków, do Polskiego Ładu i z tych 10 Pan Burmistrz wybrał 9 

rekomendowanych przez Radę, a 1 wybrał sam, więc może zmienid tu zdanie, a to jest kwota 

opiewająca do 300 000 zł. 300 000 zł to nie jest koło od roweru, czy nawet cały rower, który, Pan 

Burmistrz może zdecydowad o przełożeniu, przesunięciu go między jednostkami a zbywanie akcji do 

300 000 zł, tylko przy opinii i podjęciu decyzji samemu, to jest, uważam, za duże kompetencje w 

ramach osoby stanowiska Burmistrza, stąd moje wątpliwości. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan Marcin Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Mi chodziło raczej proszę o to jakie mogą byd niebezpieczeostwa, bo tak 

naprawdę Burmistrz, nawet zarządzeniem przekazując jakiekolwiek składniki, to my będziemy musieli 

wszystko w budżecie mied zatwierdzone, to po 1. Później musi byd to pokazane w sprawozdaniu, 
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więc ja mu powtarzam, nie pytam dlaczego nie, tylko chciałbym poznad opinię, co ewentualnie 

mógłby Burmistrz zrobid, jaki przekazad majątek, gdzie włożyd wkłady, żeby to mogło spowodowad 

szkodę gminy? Nie wiem kupid, kupid cokolwiek? Co sprzedad? Komu, co przekazad, żeby to nie było 

widoczne? To po 1 a po 2, żeby było to szkodą dla gminy. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę Pan Piotr Junko. 

Radny Piotr Junko: To jest chociażby działanie tak jak dzisiaj, w ramach zmiany uchwały budżetowej, 

został skrzętnie ukryty jak ktoś by dobrze tam nie doczytał taki drobny zapis przekazania 200 000 zł 

przedsiębiorstwu PWiK, jeśli chcemy, żeby nasz samorząd transparentnie działał i był dla wszystkich 

jasny i swoimi działaniami, to dlaczego boimy się w danym momencie podjąd uchwałę i o tym mówid 

na sesji? Jeśli Pan nie widzi żadnego niebezpieczeostwa, że są w związku z tym podejmowane zmiany 

w uchwale, budżetowej, to dlaczego, to jakim niebezpieczeostwem będzie podjęcie uchwały w tak 

ważnej sprawie, załóżmy przekazania wkładu, przekazania wkładu pieniężnego 200 000 zł? I to jest 

moja wątpliwośd. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję Pan Burmistrz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Ale jeszcze raz to podkreślam, że to wszystko jest w budżecie i Wy o tym 

także decydujecie. Opinia komisji jest opinią komisji a później w projekcie budżetu, czy w zmianach w 

budżecie, będzie, będziecie to Paostwo widzied. Nie doszukuj się Piotrze bardzo proszę tego, że coś 

zostało ukryte. Na komisji wspólnej zostało to wszystko przedstawione dokładnie. Jeszcze raz to 

podkreślam, proszę nie sugerowad, że my coś chcemy ukryd i skrzętnie, przetrawid i dla Was to 

wrzucid do koszyka, żebyście niepostrzeżenie to przegłosowali. To jest nieprawda. My niczego nie 

chcemy ukryd. Jeszcze raz to podkreślę, jesteśmy transparentni. O to walczyliśmy. I bardzo bym 

prosił, żeby nie sugerowad mieszkaocom tego, że coś chcemy ukryd, bo to jest po prostu nie prawda. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Bardzo proszę pan radny Junko. 

Radny Piotr Junko: A więc ja zadam teraz pytanie: skoro to jest i tak w uchwale budżetowej, to po co 

jest taka uchwała podejmowana? Po co dad uprawnienia burmistrzowi takie, które może, którymi 

może, tylko przy opinii Komisji podejmowad sam działania, a nie przy uchwale całej Rady Miejskiej? I 

to jest wtedy dla mnie transparentne, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Chyba pan tego nie zrozumiał. Proszę przeczytad dokładnie, przed 

wniesieniem wkładów niepieniężnych, przed wniesieniem wkładów niepieniężnych. Co burmistrz 

Ornety chciałby wynieśd ze spółki? Wnieśd do spółki, to źle? Że chcemy, chcielibyśmy coś wnieśd, tak 

jak teraz samochód, chociażby, nie wiem ile on jest teraz wart. To, to jest źle? I musimy mied opinię 

jakimkolwiek burmistrzem by tu nie był człowiek, że to jest źle? No, drogi panie, wybaczy pan, no ale 

chyba pan, nie wiem, nie zrozumiał tego co tu jest napisane. Wybaczy pan, ale przed wniesieniem do 

spółki. My nie chcemy... Gdyby tu było napisane ,,przed zniesieniem , to ja rozumiem, wyniesieniem, 

likwidacją udziałów, to rozumiem, ale to jest mowa o tym, że chcemy coś wnieśd, a nie wynieśd, 

dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie widzę więcej zgłoszeo. W takim razie przechodzimy do 

głosowania nad projektem uchwały. Proszę włączyd głosowanie. Kto z paostwa jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 10, 4 wstrzymujące, 1... nie, przeciw 4... Przeciw 4, 1 wstrzymujący, 

przepraszam. 10 za, 4 przeciw, 1 wstrzymujący. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 16. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i 

akcji w spółkach prawa handlowego przez Burmistrza Ornety - druk 429.  



29 

 

 

BRM.0002.8.2023 protokół nr 8/2023 LXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 sierpnia 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , Adam Paweł 

Kaczmarek, Daniel Kogut, Emil Mateusz Rooda, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, 

Krzysztof Marcin Widerski  

PRZECIW (4) Dariusz Butkiewicz, Piotr Junko, Danuta Kamioska, Marzena Maria Ołtuszewska  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Bogdan Kowieszko 

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad 

wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Burmistrza 

Ornety - druk 429, stanowi załącznik nr 29 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.44.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 sierpnia 2023 r. - stanowi załącznik 

nr 30 do protokołu sesji. 

 

17. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 17. Sprawozdanie burmistrza z pracy w 

okresie między sesjami. Bardzo proszę panie Burmistrzu.  

Burmistrz Ornety Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Paostwo. To były 

prawie 2 miesiące pracy, od ostatniej sesji. 1 lipca w Ornecie wzięliśmy udział w uroczystości 

poświęcenia polichromii w Cerkwi Greckokatolickiej pod wezwaniem błogosławionego Omelana 

Kowcza w Ornecie. 3 lipca w Ornecie spotkaliśmy się z brokerem ubezpieczeniowym na temat 

ubezpieczenia majątku gminy Orneta. 4 lipca w Ornecie spotkaliśmy się z firmą Veolia na temat 

podpisania aneksu dotyczącego współpracy przy sprzedaży węgla dla mieszkaoców gminy Orneta 

oraz gminy Lubomino. 17 lipca w Elblągu wzięliśmy udział w spotkaniu z panią Minister Rodziny i 

Polityki Społecznej Marleną Maląg na zaproszenie Wiceministra Aktywów Paostwowych pana 

Andrzeja Śliwki. 19 lipca w Ornecie spotkaliśmy się z firmą chcącą testowad drony na lotnisku, 

kategoryczny zakaz lotów, tydzieo wcześniej rozmowa telefoniczna z właścicielem firmy, również 

zakazująca lotów. Przepraszam. 19 lipca spotkaliśmy się z inicjatywy, w Ornecie, mieszkaoców Osiedla 

Dąbrowskiego z administratorami wspólnot mieszkaniowych na temat budowy placu zabaw w okolicy 

sklepu i ulicy Podgórnej, wspólna partycypacja w kosztach. 19 lipca również w Ornecie spotkaliśmy 

się z prezesem Stowarzyszenia imienia gen. brygady Bolesława Nieczuja-Ostrowskiego na temat 

organizacji koncertu patriotycznego ,,Wspólnie pod biało-czerwoną i warsztatów wokalnych w 

Dąbrówce i Bażynach gmina Orneta, z udziałem uczestników koncertu, podczas rocznicy wybuchu 

Powstania Warszawskiego. I przy tej okazji chciałem bardzo gorąco podziękowad przede wszystkim 

koledze radnemu Ryszardowi Ferencowi, pani Sołtys wsi Dąbrówka, mieszkaocom wsi Dąbrówka, 

wszystkim tym, którzy przyczynili się do tego, że ta impreza mogła odnieśd tak wspaniały sukces. W 

miejscowości Dąbrówka odbył się ten koncert z udziałem tych wspaniałych dzieciaków. Chciałem 

podziękowad Pani dyrektor, także, Agnieszce Lawrenc za przyjęcie dzieci i opiekunów w swojej w 

szkole. To było bardzo duże wydarzenie z bardzo dużym wysiłkiem mieszkaoców tych 2 miejscowości. 

20 lipca w Ornecie spotkaliśmy się z przedstawicielem Krajowego Zasobu Nieruchomości, na temat 

przystąpienia Gminy do projektu Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa, w skrócie SIM. Paostwu 

przekazałem przed sesją, takie informatory, z którymi chciałbym, żebyście się Paostwo zapoznali. My 

planujemy zorganizowanie sesji nadzwyczajnej w tej sprawie, bo jesteśmy po spotkaniu także 
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wczoraj, tego nie macie Paostwo w sprawozdaniu, z tym samym Panem, tworzona jest 3 już spółka w 

województwie. Ta nazywa się ,,Pojezierze , zrzesza już 8 samorządów lokalnych. Krótko mówiąc 

wkład w ten zasób to 3 miliony złotych, które otrzymujemy mówiąc w bardzo dużym skrócie z 

Ministerstwa Finansów. Objęcie udziałów wejścia do spółki. I tu chciałbym, żebyście się Paostwo nad 

tym zastanowili. Na, nie wiem kiedy to będzie możliwe, ale 7 września najpóźniej, chyba, jeżeli 

dobrze pamiętam zaprosilibyśmy tego Pana z Krajowego Zasobu Nieruchomości po to, żebyście 

Paostwo przed podjęciem uchwały mogli o przystąpieniu, oczywiście do spółki Społecznej Inicjatywy 

Mieszkaniowej, po prostu wiedzied wszystko. 21... jeżeli będą oczywiście pytania, za chwilę też 

odpowiem. 21 lipca, w Krzykałach, Drwęcznie spotkaliśmy się z mieszkaocami okolicznych 

miejscowości, przy lotnisku na temat wypadków dronów na lotnisku. W spotkaniu uczestniczyli 

przystawicie firmy testującej drony oraz radny Rady Miejskiej Ryszard Ferenc. 25 lipca w Ornecie 

spotkaliśmy się z przedstawicielem osób pasjonujących się brydżem sportowym w Ornecie, na temat 

organizacji mistrzostw rangi wojewódzkiej, w naszym mieście. 27 lipca w Ornecie spotkaliśmy się z 

radnymi Rady Miejskiej w Ornecie na temat 8 edycji Polskiego Ładu i złożenia kolejnych wniosków do 

programu. 27 lipca w Ornecie, spotkaliśmy się w sprawie organizacji Dożynek, które odbędą się 9 

września w Ornecie. Tutaj serdecznie wszystkich Paostwa oczywiście zapraszam. Wszystkich 

sołtysów, ze wszystkich miejscowości, gminy Orneta. Bardzo duży wkład sołtysów i szczególnie pana 

Eugeniusza Plewy, któremu już dzisiaj serdecznie dziękuję za to wspaniałe zaangażowanie. 28 lipca w 

Ornecie spotkaliśmy się z przedstawicielami służby zdrowia prowadzącymi POZ ,,Przychodnię zdrowia 

w naszym województwie na temat, otwarcia w naszym mieście działalności leczniczej, także 

weekendowej. 4 sierpnia, i świątecznej. 4 sierpnia w Ornecie spotkaliśmy się z Wiceministrem 

Aktywów Paostwowych Panem Andrzejem Śliwką, podziękowanie za wsparcie dla Ornety. 5 sierpnia 

w Dąbrówce uczestniczyliśmy w festynie, tak jak wcześniej powiedziałem, patriotycznym z udziałem 

zespołu dziecięcego ze Studia Sztuk Scenicznych S3 z Warszawy. 7 sierpnia w Ornecie spotkaliśmy się 

z prezesem PWiK Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Ornecie, na temat przygotowania 

kwatery na nowym cmentarzu na pochówek zmarłych. 8, 16, 23 sierpnia, spotkaliśmy się w sprawie 

organizacji Dożynek gminnych, które w tym roku z okazji 710 lecia naszego miasta, przy pozytywnej 

opinii wszystkich sołtysów z gminy Orneta, zostaną zorganizowane w Ornecie. W dniu 9 września za 

Centrum Kultury i Biblioteki Miejskiej w Ornecie. 9 sierpnia w Ornecie spotkaliśmy się wewnętrznie, z 

pracownikami w sprawie przygotowania do procedury przetargowej, odnośnie zmiany planu 

przestrzennego zagospodarowania w gminie Orneta, po podjęciu odpowiednich uchwał, 

intencyjnych, które dzisiaj miały miejsce. 10 sierpnia w Ornecie, wzięliśmy udział w radzie budowy 

inwestycji drogowej w Bażynach. 14 sierpnia w Gdaosku, spotkaliśmy się z dyrektorem, wspólnie z 

prezesem, oczywiście Wodociągów, Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji sp. o.o. w Ornecie, 

panem Mariuszem Skrzyoskim, z dyrektorem Wód Polskich na temat nowej taryfy za wodę i ścieki. 16 

sierpnia w Ornecie spotkaliśmy się z przedstawicielami Energa Oświetlenie na temat modernizacji 

oświetlenia w gminie Orneta i kilku nowych pomysłów dotyczących różnych rozwiązao technicznych. 

22 sierpnia w Ornecie wzięliśmy udział w radzie budowy remontu Szkoły Podstawowej nr 1 imienia 

majora Henryka Sucharskiego w Ornecie oraz Ratusza. 22 sierpnia w Ornecie spotkaliśmy się z 

mieszkaocami wspólnoty mieszkaniowej na temat remontu ulicy, łącznika - Osiedle Dąbrowskiego i 

ulicy Podgórnej. W dniu wczorajszym, odbył się, tak jak mówiłem na Komisji Wspólnej, odbiór 

techniczny drogi, ulicy, ulice Radosnej, dojście do ulicy Pogodnej i Osiedla Morąska. Tego nie macie 

Paostwo u siebie w dokumentach, z tego względu, że wszystko było bardzo na gorąco 

przygotowywane. I w dniu wczorajszym otworzyliśmy z Panem Ministrem Śliwką, ulice, dzięki 

dofinansowaniu i zabiegom, przede wszystkim zaangażowaniu, Pana Ministra Śliwki. Sprawy bieżące: 
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podpisywaliśmy akty notarialne, spotykaliśmy się z sołtysami oraz przewodniczącymi rad osiedli z z 

gminy Orneta, rozdaliśmy puchary w 1 Otwartym Turnieju Piłki Nożnej. Otworzyliśmy i rozdaliśmy 

nagrody podczas Maratonu Wędkarskiego, udzieliliśmy ślubu, odnowiliśmy ślub, dla pary z Ornety, na 

ich wniosek oczywiście, udział w Dożynkach gminnych w miejscowości Pilnik, gmina Lidzbark 

Warmioski. Oczywiście czekam na pytania. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę bardzo, pani Marzena Ołtuszewska. 

Radna Marzena Ołtuszewska: Dzieo dobry, witam wszystkich bardzo serdecznie. Panie Burmistrzu 

bardzo interesuje mnie spotkanie z 28 lipca, spotkanie z przedstawicielami służby zdrowia 

prowadzącymi POZ, przychodnię zdrowia, w naszym województwie, na temat otwarcia w naszym 

mieście działalności leczniczej. Jaka to będzie działalnośd lecznicza? Czy będziemy mieli dostęp do 

specjalistów, których nam bardzo, bardzo brakuje w naszym mieście, jak również do diagnostyki, czyli 

do różnych badao chciałabym na ten temat uzyskad odpowiedź. Następnie jeszcze 1 pytanie, chodzi o 

spotkanie z dyrektorem Wód Polskich na temat nowej taryfy za wodę i ścieki. Czy na tym spotkaniu 

było również poruszana podwyżka wody dla naszych mieszkaoców? I na razie dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: . Jeżeli chodzi o spotkanie z dyrektorem Wód Polskich jak wiecie Paostwo, 

złożenie taryfy, nowej taryfy, a właściwie, skrócenie starej taryfy i złożenie nowej taryfy jest 

procedowane przez Wody Polskie. I to oni decydują, tak naprawdę, o kształcie tej taryfy. Czy to 

będzie 16%, tak jak złożyliśmy to we wniosku na wodę i 31% na ścieki zależy to od Wód Polskich. Po 

spotkaniu, bardzo dobrym, merytorycznym. Myślę, że pan prezes to potwierdzi, z panem dyrektorem 

Wód Polskich, jesteśmy zadowoleni z tego spotkania. Chciałbym nadmienid, że Wody Polskie, nie 

wzięły by pod uwagę, na pewno, ceny drastycznej podwyżki, bo też odnieśliśmy takie wrażenie, że, i 

bardzo dobrze zresztą, że Wody Polskie, dbają o to, żeby cena, mimo tego, że oczywiście ekonomia 

mówi inaczej, bo chcę to też podkreślid, że gdybyśmy chcieli dzisiaj wyjśd tak naprawdę na zero, czy 

też zarobid na tym, chociaż tak jak zostało to już dzisiaj wielokrotnie powiedziane, spółka PWiK jest 

naszą spółką i my musimy też działad prospołecznie a nie tylko probiznesowo. To ta cena za wodę 

musiałaby wynieśd dużo więcej, a za ścieki jeszcze więcej. Więc tutaj w tym złożonym projekcie 

taryfy, nowej taryfy oczywiście, będzie to cena bardzo wyważona. Podkreślono nam także na tym 

spotkaniu, że bardzo dobrze, że dokładamy do spółki PWiK. To chciałem zostawid właśnie na takie 

pytanie do taryfy, bo biorą to też pod uwagę, przy zaakceptowaniu ceny i to do pana Radnego 

Butkiewicza i do pana Piotra Junki, że właśnie gdybyśmy tego nie uwzględnili, to wówczas byłoby to 

bardzo źle odczytane. I on się bardzo cieszył, podkreślił to 2 razy, że gmina Orneta dba o 

mieszkaoców i obniża cenę wody, stosując dopłaty do swojego Przedsiębiorstwa Wodociągów i 

Kanalizacji. Było to bardzo dobre, bardzo dobre, merytoryczne spotkanie. Jeżeli chodzi o spotkanie z 

przedstawicielami służby zdrowia, prowadzącymi przychodnie zdrowia, w naszym województwie, nie 

jestem chyba upoważniony, żeby mówid w jakim mieście. Nie, nie, oczywiście będziemy o tym 

rozmawiad w dalszym ciągu. Jesteśmy w kontakcie z panem doktorem oraz jego synem, managerem 

lecznictwa, który prowadzi taką przychodnię w mieście województwa warmiosko-mazurskiego. Była 

mowa o przychodni zdrowia w Ornecie i wynajęciu kilku pomieszczeo. Na tę chwilę, z tego co udało 

mi się zorientowad, w dniu dzisiejszym, bo także przed sesją chciałem się dowiedzied więcej, żeby 

odpowiedzied także na ewentualne pytania, które dzisiaj także i Pani potwierdziła i zadała. Dzisiaj Pan 

dyrektor tego NZOZ, w tym mieście, podkreślił, że zależy mu na tym, żeby przygotowad ofertę dla 

nas, dotyczącą stworzenia tej weekendowej, na początek, opieki. I poprosiłem pana doktora, żeby 

przysłał mi swoją ofertę na ten temat, a my i tak, i to chcę podkreślid, będziemy zmuszeni do tego, 

żeby przygotowad przetarg na wynajem. Bo ja nie wyobrażam sobie sytuacji, w której dogaduję się z 
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lekarzem jednym, który przyjeżdża do mnie z zewnątrz i mówię mu, że masz te 3 pomieszczenia. To 

będzie oczywiście przetarg, ale ta oferta do nas wpłynie, żebyśmy my wszyscy mieli orientację. Ja 

obawiałem się troszeczkę tego, czym możemy to sfinansowad, ale w tym roku została podjęta, bo 

tutaj jestem w kontakcie także z burmistrzem Lubawy, akurat, w której coś takiego funkcjonuje, że 

burmistrz znalazł furtkę, nie wiem jeszcze jaką, bo, dowiem się i na ostatniej sesji Paostwa o tym 

poinformuję, na komisji na pewno, także Spraw Społecznych, jak on to rozwiązał. Taki projekt 

uchwały po prostu będę mied i zobaczę, zobaczę jak to u nich funkcjonuje. Jeżeli chodzi o NZOZ, czyli 

ten Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej, nie ma mowy, nie było mowy o tym, żeby tutaj znaleźd 

specjalistów, bo jak Paostwo wiedzą, to nie jest zadanie własne gminy. My nie możemy nawet 

prowadzid takich rozmów, bo nie jesteśmy w tej kwestii kompetentni, chod bardzo chcę i bardzo 

wielu lekarzy oczywiście o tym rozmawia. Chociażby lekarz ginekolog, który także przyjmuje, w tej 

chwili, czy też przyjmował, nie wiem czy jeszcze przyjmuje, wybaczcie Paostwo, nie jestem pacjentem 

ginekologicznym, ale i nie mam sprawdzonej tej informacji, ale tacy ludzie też do nas się zgłaszają. 

Oczywiście my mówimy otwarcie, że jesteśmy gotowi na współpracę, nie ma żadnego problemu, żeby 

także tak było. Ale z tego co wiem Pani Dyrektor Szpitala w Lidzbarku Warmioskim, także zabiegała o 

to, żeby w Ornecie, tacy specjaliści byli przy ulicy Wodnej, chociażby chirurg. Dziękuję, na tyle, jeżeli 

będą następne pytania, oczywiście poproszę. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, pan radny Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Panie Burmistrzu, ja mam pytanie dotyczące 20 lipca, spotkanie w Krajowym 

Zasobie Nieruchomości, no i kwestia Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. To już jest któraś z kolei 

próba podjęcia rozmów i rozwinięcia tego tematu. Mniej więcej wiem gdzie ma się pojawid 

ewentualny budynek i Pan już mówi o uchwale, którą będziemy podejmowad, w gestii wstąpienia do 

spółki. Czy przed tym, ewentualnie, zdarzeniem, będziemy mogli porozmawiad z ludźmi, którzy będą 

ewentualnie korzystali, lub nie korzystali, z tego budynku, który będzie w pobliżu? Czy będziemy 

prowadzid jakieś konsultacje, zanim zaczniemy rozwijad sprawę w głębszym stopniu? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Czyli rozumiem, że rozmawiad z mieszkaocami pobliskich bloków. Z sali: 

tak. To znaczy, ja przyznaję szczerze, że to nie jest mój teren, tak? Jeżeli chodzi o ten teren z lewej 

strony, jak jedziemy na ulicy Morąskiej, jest to teren właśnie KZN-u, czyli Krajowego Zasobu 

Nieruchomości. Ciężko wchodzid w te kompetencje. Ja liczę na to, że taki budynek powstanie przy 

obopólnej korzyści. Jak wszyscy wiemy, jak wygląda ten teren teraz, to można byłoby już odnieśd 

wrażenie, że powinno się coś tam dziad. Natomiast my, mamy parę wątpliwości, bo my się wczoraj 

spotkaliśmy, także z tym panem, też nie zaznaczyłem tego, ze względu na to, że no w poniedziałek 

otrzymaliście Paostwo informację, a pan przedstawiciel, pan Paweł, tak, do nas zadzwonił, że jedzie 

po trasie i może się z nami spotkad. Spotkaliśmy się w szerszym gronie, tutaj nas, także siedzących. I 

zadawaliśmy pytania dotyczące i wątpliwości przede wszystkim, dotyczące tego, kto miałby spłacad 

kredyt w momencie, kiedy mieszkaocy, którzy by się zdecydowali na początku na zakup, przepraszam 

na wynajęcie takiego mieszkania, wycofali by się z tego. Na te pytania, oczywiście, mam nadzieję, że 

pan Paweł odpowie wtedy, kiedy się spotkamy. Przede wszystkim z Radą Miejską. Daleka to droga 

jeszcze, moim zdaniem, do takich konsultacji. Z tego co rozmawialiśmy i jakie jest zapotrzebowanie w 

Ornecie dzisiaj, ciężko o tym powiedzied, bo nie mamy takiego rozeznania, chod widzę chociażby na 

przykładzie swojego osiedla, że jest bardzo wiele młodych ludzi, nowych ludzi, którzy wynajmują 

stancję na naszym osiedlu, myślę, że Pan Przewodniczący także to podkreśli, że tak jest i potwierdzi. 

Dlatego też mówiliśmy panu Pawłowi, o jednym bloku, ewentualnie, który miałby dojazd znakomity 

od nowej ulicy Radosnej. Na tę chwilę. Ale ja jestem gotowy, oczywiście się spotkad z mieszkaocami, 
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żadnego problemu nie widzę. Proszę zorganizowad takie spotkanie w najbliższym tygodniu. Jestem 

gotowy się spotkad, przed oczywiście sesją. Jeżeli Paostwo uznają, że chcecie to spotkanie z tym z 

panem Pawłem przed sesją jeszcze, to ja też jestem gotowy to zorganizowad. Oczywiście wszystko 

zależy od niego, czy, czy znajdzie czas w kalendarzu, bo z tego co wiem, jeździ w tej chwili po 

wszystkich samorządach województwa warmiosko-mazurskiego, ale jestem gotowy. My planujemy 

wstępnie sesję na 7 września. I tutaj jeżeli chodzi o zasady wstępne, tam Paostwo je macie, 

oczywiście, chod nie macie kwot, mówi się o tym, że 3 miliony złotych wpływa do budżetu gminy, z 

budżetu paostwa i gmina, bo takie pytanie zadaliśmy. Odpowiedź uzyskaliśmy, te pieniądze 

automatycznie wkłada do spółki, jako swój udział. Nie musimy ingerowad swoimi pieniędzmi. 

Natomiast 1 podstawowe pytanie, na które jeszcze nie uzyskaliśmy odpowiedzi, dotyczy tego co się 

wydarzy wtedy, kiedy będziemy zmuszeni spłacad zobowiązanie, na które nie będzie zainteresowania 

ze strony mieszkaoców, tak? To, to jest największy dla nas problem i odpowiedzialności zbiorowej, 

dotyczącej kilkunastu miast znajdujących się w spółce, gdzie załóżmy, będzie zainteresowanie w 

danym mieście, a potem się ludzie wycofają. I kto jak wiecie Paostwo, w spółce prawa handlowego 

solidarnie płacą wspólnicy, więc tutaj nie chciałbym narażad naszej gminy na, na szwank i myślę, że 

do tego też nie doprowadzimy, oczywiście. A jeżeli Paostwo uznają, ja postaram się, może tak 

zróbmy, że ja się postaram, żeby w przyszłym tygodniu, na przykład, nie wiem, czy we wtorek w 

godzinach popołudniowych, by pasowało Paostwu i w czwartek sesja. Czy chcecie tylko sesja, to ja 

oczywiście jestem otwarty. Macie materiały przed sobą, bym prosił o zapoznanie się i po prostu 

przekazanie nam informacji. A jak jestem już przy głosie, to chciałbym wrócid do dożynek, króciutko, 

bo nie wiem czy będzie takie pytanie. Chciałbym, żebyście Paostwo potwierdzili, Paostwo radni i 

sołtysi, żebyście Paostwo potwierdzili swój udział, w promocji naszego miasta, będę bardzo za to 

wdzięczny, lub też brak udziału. Dobrze, żebyśmy to po prostu wiedzieli. Dziękuję bardzo. Jeżeli są 

pytania to bardzo proszę. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję Pan Marcin Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Panie Burmistrzu mi chodziło właśnie o takie spotkanie, bo wiadomo jak to jest. 

Chodzą już legendy, że postawią tam wielki moloch, może wprowadzi się tam nie wiadomo kto, że 

spokojne osiedle zamieni się w centrum miasta. I tak dalej. I dobrze by było powiedzied ludziom o co 

to, mniej więcej chodzi, jak to wygląda i tak dalej. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Radny Piotr Junko, bardzo proszę.  

Radny Piotr Junko: Dziękuję za głos. Ja mam pytania o spotkanie z 19 lipca. Tu jest napisane, że z 

inicjatywy mieszkaoców Os. Dąbrowskiego, w sprawie ewentualnej inwestycji, budowy placu zabaw i 

się troszkę tym tematem zainteresowałem, bo mieszkaocy się do mnie zwrócili z taką sprawą, że 

mieliby partycypowad w kosztach jako Wspólnoty. Po zainteresowaniu, się okazało, że dana 

Wspólnota miałaby dopłacid 2000 zł jako wkład własny. No troszkę jest mi tu niespójne z 

dotychczasowymi działaniami Gminy, która robiąc takie place zabaw, na terenie całego miasta jak i 

gminy, nie obciążała mieszkaoców dodatkowymi kosztami, więc pytanie dlaczego w tym przypadku 

tak miałoby byd? I z tego co już, wyprzedzając może Panu trochę odpowiedź, wiem, że to jest jakaś 

inicjatywa 1 wspólnoty, a z 2 wspólnoty mieszkaocy mają duże wątpliwości. Wiadomo jedni mają 

dzieci, drudzy nie mają dzieci, będą chcieli się dołożyd do tego, drudzy nie. Więc ja wnioskuję tak na 

razie ustnie, o to, żeby zabezpieczyd takie środki potrzebne przez gminę, żeby gmina zabezpieczyła na 

wkład własny, w ewentualnej budowie, czy wzięciu udziału w jakimś projekcie dofinansowującym 

taką inwestycję. I druga sprawa, to proszę o informację na temat spotkania z 16 sierpnia z 

przedstawicielami Energa Oświetlenia na temat modernizacji oświetlenia. Wspomniał Pan o nowych 

pomysłach i rozwiązaniach. Proszę o przedstawienie tych pomysłów jak i również o jakąś wstępną czy 
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dokładną, dokładniejszą analizę kosztową tego przedsięwzięcia, bo jak wiemy miało to byd zadanie 

ruchome, jeśli chodzi o koszty związane, to miało byd z daną ceną energii elektrycznej, więc też 

proszę o informację w tej sprawie, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję Pan Burmistrz Ireneusz Popiel, bardzo proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Jeżeli chodzi o spotkanie z inicjatywy mieszkaoców. Tutaj oczywiście 

deklaracja partycypacji w kosztach, wystąpiła od mieszkaoców na samym początku. I to chcę 

zaznaczyd. My mówiliśmy o tym, że na tę chwilę nie ma środków zewnętrznych, które gmina mogłaby 

pozyskad a my o takowe chcemy występowad, będziemy występowad, bez względu na to, czy ludzie 

będą mówid, że za dużo już jest placów zabaw w Ornecie, ale jak widad nie jest za dużo, bo na Osiedlu 

Dąbrowskiego takiego placu zabaw brakuje. Mieszkaocy oczywiście sami z tą inicjatywą wystąpili. My 

mówiąc o tym, mówiliśmy 1 Wspólnocie na spotkaniu i 2 Wspólnoty się ze mną spotkały na placu, 

mówiliśmy o tym, że jesteśmy gotowi, oczywiście to zrobid. Pytanie padło kiedy? Ja mówię słuchajcie 

wszystko zależy od finansów. Ja nie jestem w stanie dzisiaj wyłożyd 50 000 zł, bo tak mniej więcej 

planujemy. Planujemy, że to będzie taki koszt przy udziale, też to podkreślę, społecznym 

mieszkaoców. Też nie wiem czy to będzie możliwe w ogóle prawnie, tak, żeby od mieszkaoców wziąd 

pieniądze i to sfinansowad, bo to też podkreślę, poprosiłem najpierw o rozeznanie jak to wygląda 

Jeżeli dwie wspólnoty chcą dołożyd pieniądze. I poprosiłem administratorów, żeby się rozeznad u 

siebie. Jeszcze nie mam takiej informacji pełnej od administratorów. I wówczas będziemy dopiero 

podejmowad te wspólne decyzje. Ja jeszcze raz to podkreślam, mieszkaocom zależy na czasie. Ja nie 

chcę robid już kampanii wyborczej, mówid tak zrobimy to szybko, bo, no nie nie chcę tego robid. 

Szanowni Paostwo, ale wszystko zależy właśnie od finansów. Nie ma w tej chwili programów tak jak 

w przypadku, kiedy budowaliśmy przy PoloMarkecie plac, czy nad jeziorem plac zabaw, żebyśmy 

mogli z niego skorzystad. Na tę chwilę takich programów nie ma, więc musimy opierad się na 

pieniądzach, ewentualnie pozyskanych. I to chciałbym dokładnie powiedzied, żeby to tak dobrze 

zabrzmiało, że my nie oczekujemy od mieszkaoców, że to będzie 2000 zł, że nam wpłacą te pieniądze 

już dzisiaj, bo my musimy najpierw się rozeznad jak to jest w całym społeczeostwie, w tym obszarze. 

Tam jest, jeżeli dobrze pamiętam 9 albo i 10 wspólnot mieszkaniowych. Proszę? Nawet 12. No to tym 

bardziej nie pamiętałem 10, 10, wspólnot wydawało mi się, a 12 dlatego, że są 2 jeszcze z TBS-u, więc 

tego nie brałem pod uwagę, mówiłem o prywatnych administratorach. Więc myślę, że to jest temat 

bardzo otwarty. Mówiliśmy o lokalizacji tego placu zabaw. Chcemy, żeby ten plac miał 400 m2. 

Spróbowaliśmy z pracownikami nanieśd taki plac, zachowując odległości od śmietnika, przy tym 

łączniku między schodami od pogotowia, byłego, do Osiedla Dąbrowskiego, po prawej stronie od 

sklepu, ale tam się po prostu zachowując te odległości, nie zmieścimy. Wrócił temat tak jak Danuta 

mówiła, tak, Kamioska, o tym temacie przy Komisariacie Policji, ale Ci mieszkaocy z tego bloku 

naprzeciwko Komisariatu, z kolei uzyskałem takie informacje od administratora, że nie zgodzą się na 

to, żeby było to w tym samym miejscu. Więc już mówiliśmy i już to rozpatrujemy w tej chwili, 

jesteśmy do tego przygotowani, że odsuniemy się maksymalnie do Komisariatu Policji w Ornecie, ale 

w tej chwili muszą najpierw zacząd się prace przygotowawcze takiej ala dokumentacji, bo tutaj 

dokumentacji jako takiej nie trzeba, ale planu zagospodarowania tego terenu chcemy dokonad. 

Chcemy to zlecid i będzie to proces myślę roku-2 lat, więc tutaj bym prosił, uspokoid mieszkaoców, 

jeżeli mogę, że broo Cię Panie Boże, my nie chcemy tych pieniędzy już na konto, bo, bo chcemy 

założyd te pieniądze. To wręcz była inicjatywa mieszkaoców, że chcą przyspieszyd ten proces, że oni 

są gotowi dołożyd. Nie mówię o tych 12 wspólnotach, tak? Oczywiście mówię o 2 wspólnotach, więc 

tutaj nie, nie. To, to ja wiem, że to w Ornecie tak szybko idzie. Tak jak w przypadku Marcina, że, że już 

coś powstanie, nie wiadomo co. Bym prosił uspokajad mieszkaoców. Na tę chwilę nie podjęte są 
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żadne jeszcze w tej sprawie decyzje, ani kroki. Dziękuję. A i Energa. Przepraszam. Dziękuję. Energa 

jeszcze, tak? Panie Przewodniczący. Jeżeli chodzi o Energę, spotkanie z Energą, z przedstawicielami 

Energii. Tutaj, jeżeli chodzi o wyliczenia konkretne, to dzisiaj nie jestem do tego oczywiście 

przygotowany. Myślę, że w przeciągu tego roku, rok do roku, będzie można dopiero stwierdzid jakie 

są to oszczędności. I pokażemy to oczywiście, ale myślę, że na komisji którejś, Gospodarki. 

Przepraszam Panie Przewodniczący, że tak sobie pozwoliłem, ale na pewno będzie to w programie i 

spróbujemy przygotowad się danymi, które, które są i będzie to bezproblemowe. Na pewno też 

możemy zaprosid przedstawiciela Energii Oświetlenie, nie ma żadnego też problemu, ale prosiłbym 

bardzo, wcześniej, jeżeli możemy tak zrobid, takie spotkanie zorganizowad. I jeżeli chodzi o te nowe 

technologie, to tutaj mamy taki pomysł i chcemy, żeby w Ornecie powstała 1 stacja ładowania 

pojazdów...gdzie... pojazdów elektrycznych, oczywiście, dziękuję Andrzej za to. Pojazdów 

elektrycznych przy Ośrodku Sportu i Rekreacji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję Pan radny Banucha, bardzo proszę. 

Radny Krzysztof Banucha: Panie Burmistrzu moje pytanie dotyczy spotkania z firmą Veolia. I proszę 

powiedzied jak, jakie są ustalenia w gestii dystrybucji węgla na ten sezon i czy na tą chwilę jest Pan w 

stanie powiedzied coś o cenie? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: My tutaj podpisywaliśmy... Dziękuję Panie Przewodniczący, aneks 

dotyczący tego węgla, który nam został. No troszeczkę zostaliśmy wprowadzeni w błąd. Gmina 

Lubomino z Panem Wójtem rozmawiałem, że w pewnym momencie nie mając u siebie placu, nie 

mając u siebie rozwiązania takiego doskonałego jak u nas, bo myślę, że to było bardzo doskonałe 

rozwiązanie i wszyscy mieszkaocy, którzy chcieli węgiel dzięki współpracy, zawsze będę to podkreślad 

i dzięki decyzji Pani Prezes Veolii z Warszawy i Pana dyrektora ze Świecia. Mieliśmy bardzo 

komfortowe warunki. Te komfortowe warunki się kooczyły, bo był termin do kiedy mieliśmy to 

sprzedawad, czyli koniec sierpnia, jeżeli dobrze pamiętam, koniec lipca, przepraszam, tego roku. 

Rozmawiając z Panem dyrektorem, z Panem Wójtem, przepraszam Lubomina, było zainteresowanie, 

jeszcze w miesiącu kwietniu, marcu-kwietniu, tym węglem. I postanowiliśmy, że, i postanowiliśmy, że 

będziemy, że będziemy sprzedawad ten węgiel dla mieszkaoców również Lubomina. I w związku z 

tym takie decyzję podjęliśmy, że będziemy sprzedawad. Zamówiliśmy więcej węgla. W tej chwili jest 

tam około 29 jeszcze ton. On, on leży, ono leży, tak, ten węgiel leży, przepraszam, 1 osoba się zgłosiła 

z Lubomina, w tamtym czasie. No troszeczkę to dziwne, no ale, żeby mied wszystko formalnie 

przygotowane, no to podpisaliśmy po prostu aneks. Co do nowych zasad jeszcze nie mamy żadnych 

informacji dotyczących ceny, szczególnie tego węgla. Myślę, że ten węgiel, który mamy sprzeda się 

bez żadnego problemu, dla naszych mieszkaoców, jeżeli to wszystko zostanie sformalizowane, już 

pewnie niebawem, bo jak zacznie byd zimno, to wszyscy się obudzą i będą chcieli węgiel. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja mam pytanie, 3 pytania właściwie. 1 to odnośnie sprawy dronów, czyli 

spotkanie z mieszkaocami, i firmą, która podobno tam testuje te drony, chociaż ja o tym nic nie 

wiedziałem tak mi się takie skojarzenia mi się nasunęły, że uniemożliwiono już fanom motoryzacji 

korzystanie z lotniska, teraz dronom. Może Pan wyjaśnij o co chodzi, dlaczego zabrania się już tym 

firmom testowania tych dronów? Ja nie wiem, czy Pan odpowie od razu, czy mam 3 pytania zadad od 

razu? Dobra. Z sali - nie zrozumiale. Czy Pan odpowie może na te pytanie... 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę bardzo. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Teraz? Dziękuję Panie Przewodniczący. Jeżeli chodzi o drony to 

wiedzieliśmy jakiego rodzaju są to drony, w momencie kiedy 1 z dronów uległ wypadkowi na polu 
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rolnika. Okazało się, że są to drony większe, niż wcześniej nam o tym także mówiono. My wyraźnie 

przedstawiliśmy Panu, drony, oczywiście na paliwo lotnicze, przedstawiliśmy Panu właścicielowi tej 

firmy, że dopóki nie poznamy zasad bezpieczeostwa, dotyczących, dotyczących startów i lądowao i 

testów tych dronów, nie wydamy żadnej zgody dotyczącej, dotyczącej tego testowania. To była fajna 

inicjatywa, bo wcześniej także firma była zainteresowana inwestycją w Ornecie. Ale jeżeli ma to tak 

wyglądad, że jest to z narażeniem życia i zdrowia naszych mieszkaoców to ja sobie tego po prostu nie 

wyobrażam. W tej chwili jesteśmy, jesteśmy, także spokojnie rozmawiamy, także z różnymi ludźmi 

dotyczącymi innych przedsięwzięd lotniczych na terenie lotniska, ale myślę, że przyjdzie jeszcze pora 

na to, żeby o tym też spokojnie poinformowad, bo takie 1 spotkanie już mieliśmy, z ludźmi, którzy 

chcą także, nie uruchamiad drony oczywiście już, ale sportowo wykorzystad, także to lotnisko, 

dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan Dariusz Butkiewicz, bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: O jest. Taka mała dygresja. Wie Pan wypadki się zdarzają, zdarzają 

wszędzie. Samolot też może spaśd i może byd wypadek, tak. Nie uważam, żeby jakiś tam 1 wypadek 

dronu na, na polu rolnika, aż tak reagowad, w ten sposób nie? Zawsze trzeba podchodzid jakoś tak, 

nie wiem, szukad rozwiązania, które, które, można powiedzied, zadowolą wszystkich. Teraz 2 pytanie. 

Pytanie to co już było zadawane, ale nie dostałem, taka pełna informacja dla mnie uzyskana. Chodziło 

o spotkanie w sprawie modernizacji oświetlenia, opraw oświetleniowych z Energą. Pan mówił o tej 

modernizacji, ale Pan nic nie wspomniał, znaczy, 1 pytanie czy, czy ta modernizacja się jeszcze nie 

zakooczyła, rozumiem? Nie, nie zakooczyła się prawda? No to teraz, ale Pan nie wspomniał np. a ja 

wiem i chciałem tu Panu przypomnied, że ogłoszono 9 nabór w ramach Polskiego Ładu -Rozświetlamy 

Polskę. I nabór trwa od 28 sierpnia, czyli 2 dni temu został ogłoszony, do 18.09. Nabór, Modernizacja 

infrastruktury oświetleniowej do 80% wartości inwestycji nieprzekraczającej 24 mln złotych, można 

złożyd 1 taki wniosek także, tu takie jakby, przypominam Panu, że jest taki program, czy informuję 

Pana, z którego warto, warto skorzystad. I takie jeszcze inne.. Tak? *z sali niezrozumiale+ To nie 

pytanie, tylko znowu taka dygresja, odnośnie Dożynek, bo jak zobaczy Pan, wszyscy obserwujemy, że 

w przestrzeni publicznej pada cały czas słowo Dożynki Dożynki, Dożynki, ale obok nazwa Warmioskie 

Spotkania z Kulturą. Ja wiem, że Pan otrzymał dotację, tak jak wiele innych gmin na takie tego typu 

imprezy z różnych źródeł na dofinansowanie, powiedzmy, tej imprezy. I co my widzimy na plakacie? 

Widzimy oczywiście w programie jest, jest msza, jest, jest konkurs na najlepszy tam wieniec 

dożynkowy, ale w nazwie nie ma Dożynek, tylko jest Warmioskie Spotkania z Kulturą. I tak naprawdę 

w historii Ornety, nie będzie już zapisane, że były Dożynki w Ornecie, w tym roku. Tylko Były 

Warmioskie Spotkania z Kulturą. A ja chciałem Panu zauważyd 1 rzecz, taką, że nie wiem czy nie miał 

Pan dobrych doradców, czy znajdzie, bo ja rozumiem też, że, że musiał Pan zrealizowad te...w ramach 

tej dotacji właśnie imprezy pod taką nazwą, ale chciałem Panu taką 1 rzecz przypomnied, może ktoś 

nie zauważył, że można było, takie doradztwo moje, można było to inaczej zrobid. Można było zrobid 

tak jak Pan powtarza, Pana kolega z Miłakowa Pan Burmistrz, który zorganizował Dożynki, a na 

plakacie jest nazwa Dożynki + tam, 14 Spotkania z Folklorem. I w Ornecie mogło równie dobrze tak to 

się nazywad, Dożynki+ Warmioskie Spotkanie z Kulturą. I wtedy by nie było tej pomyłki, bo przecież w 

tych pismach urzędowych, czy nawet dzisiaj, w sprawozdaniu, jest nazwa Dożynki, nie, a na plakacie 

jest Warmioskie Spotkania z Kulturą. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Ja bym chciał, żeby ktoś mi pokazał plakat, bo nie pamiętam teraz czy nie 

ma słowa ,,Dożynki , ale bardzo bym prosił... W zaproszeniach jest, było Dożynki. Bardzo bym prosił o 

to. Ja powiem Panu tylko tyle - nie spotkałem się jeszcze z kimś takim jak Pan, który teraz właśnie 
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strzela sobie w kolano, swojej gminie, ale to tylko tak zupełnie na marginesie. My otrzymaliśmy 

dofinansowanie. Cieszymy się z tego powodu, że możemy odciążyd nasz budżet. Te 2 imprezy Dożynki 

i Warmioskie Spotkania z Kulturą znakomicie się w to wplatają. Przy okazji dostaliśmy pieniądze i z 

tego powodu się cieszymy. Zobaczy Pan, gdybyśmy ich nie dostali, co by Pan dzisiaj mówił, na tym, na 

tym spotkaniu, przepraszam na sesji wrześniowej, co by Pan mówił? A nie dostał Pan 

dofinansowania, a nie złożył Pan wniosku, a dlaczego Pan tego nie zrobił? A przecież inne Gminy... 

Przecież wiem co Pan by mówił! A nie powie Pan tego, że bardzo dobrze, że zrobiliśmy dzisiaj 

wspaniałą imprezę, że 19 500 zł dostaliśmy dofinansowania i dzięki temu będziemy mogli odciążyd 

budżet gminy Orneta, proponując coś więcej dla naszych mieszkaoców. Coś więcej, bo przy okazji te, 

ta impreza znakomicie się wkomponowuje w nasze Dożynki. Nie widzę plakatu, nie wiem, czy ktoś 

może ma? Pani dyrektor jest na sali? To to ja, bym chciał ten plakat, jeszcze zanim skooczę swoją 

wypowiedź dotyczącą także energii. Chcę Panu powiedzied, znamy ten program oczywiście. Wiemy 

dokładnie o co chodzi, ale Pan znowu. Jeżeli sugeruję Pan, że a mogliśmy złożyd do Polskiego Ładu na 

modernizację oświetlenia w Ornecie to, bym bardzo prosił, nie powtarza Pan tego mieszkaocom, bo 

ja wiem, bo mieszkaocy, którzy się nie interesują powiedzą - no nie Butkiewicz, ma rację, Popiel nie 

złożył, a mógł złożyd i dostad tam, nie pamiętam, 2 miliony złotych dofinansowania. Przecież Pan wie 

doskonale, że Energa Oświetlenie dlatego z nami to robi, bo przecież mój majątek lamp 

oświetleniowych nie jest gminy. To jak miałem...Jak mógłbym złożyd do Polskiego Ładu o te 

pieniądze? No Pan już sugeruje, dzisiaj, już wiem dokładnie, co będzie Pan jutro mówił na chodniku 

ludziom. A jest program Popiel nie złożył. A ja chcę Pana uspokoid. Niech Pan przekażę mieszkaocom, 

że my w tym projekcie Polskiego Ładu, będziemy uczestniczyd, bo mamy 2 projekty, dokumentacje 

przygotowane już od 2 lat na nową sied, na.. Dziękuję... Na nową sied oświetlenia, gdzie Energę, 

przepraszam, ominiemy, w tym momencie. To jest Kruczy Las i to jest ulica Radosna, od strony 

Karkajm, od strony Karkajm. I to możemy realizowad. Natomiast nie możemy realizowad czegoś co 

nie jest nasze. Składając wniosek do Polskiego Ładu bylibyśmy wykluczeni a Pan jak mantrę powtarza, 

że jest taki program. Szanowni Paostwo, Popiel tego nie złożył zobaczcie, za Wasze pieniądze zrobił 

modernizacja oświetlenia. Ja chcę powiedzied, że dzisiaj dzięki tej modernizacji, mimo tego, że jest to 

Energii Oświetlenie własnośd i to podkreślę, dzisiaj gmina Orneta na tym zyska, spłacając tę 

inwestycję w ciągu 6 lat z oszczędności, które dzięki temu, że wymieniliśmy oprawy, prawie już 

wszędzie, prawie już wszędzie, podkreślę, jeszcze są punkty, w których mamy regulacje, w których 

mamy niedobory, mamy niewymienione lampy, ale to znakomicie służy mieszkaocom. I dzisiaj jestem 

szczęśliwy i dziękuję tym mieszkaocom, którzy już zgłaszają po prostu swoje zadowolenie, ale także 

dziękuję tym, którzy zgłaszają nam od razu informację, że lampa świeci na blok, na przykład i my to 

wiemy, tak, już dzięki Paostwu. I dlatego, dlatego chciałbym... No i teraz Pani dyrektor, nie znam Pani 

pin-u, bo mi się zablokowało. Ale najszybciej. I tylko nawiążę króciutko do tego spotkania, 

Warmioskiego... O, dziękuję bardzo... z kulturą. I tutaj mamy: msza święta polowa co Pan widzi tutaj 

złego? Oficjalne otwarcie, ceremonia Dożynkowa. Co Pan widzi złego w tym wydarzeniu? 

Wystąpienia zaproszonych gości, uhonorowanie zasłużonych rolników, najładniejszy wieniec, 

najładniejsze stoisko, konkurs kulinarny, Festyn Warmioski, występy lokalnych artystów. Zapraszam 

serdecznie, bo będzie się działo. Będzie Czesław Band, 4Ever, Van Davi, Justyna&Kris. To są zespoły 

disco polowe, co prawda, ale myślę, że to będzie także fajnie wyglądało, bo to jest wniosek, także 

mieszkaoców wsi, żeby zapraszad takie zespoły. Zespół Verdis i oczywiście zabawa mechaniczna. No 

co Pan widzi w tym złego? Nie rozumiem tego zupełnie. Ale cieszę się bardzo, że taka impreza będzie, 

że zintegrujemy się wszyscy. Zapraszam serdecznie wszystkich mieszkaoców a szczególnie Sołtysów, 

mieszkaoców wsi, do Ornety. I bardzo dziękuję za tę wyrozumiałośd, bo jak Paostwo pamiętają z 
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okazji 700-lecia Ornety, także mieliśmy imprezę Dożynkową przy Ośrodku Sportu i Rekreacji. I tak 

samo na 710 lat Ornety, mamy imprezę dożynkową połączoną z Warmioskimi, Warmioskim... 

Warmioskim Spotkaniem z Kulturą także przy Centrum Kultury. Dziękuję bardzo, dziękuję Pani 

dyrektor. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję pan Butkiewicz, bardzo proszę.  

Radny Dariusz Butkiewicz: No niestety muszę się odnieśd, do tego co powiedział, no...  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Wcale Pan nie musi. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Często mnie, często, często mnie zarzucą, że ja nie słucham, teraz, tym 

razem Pan nie słucha. Przecież ja nie zarzucałem tego, że nie ma Dożynek, w sensie takim, że przecież 

mówiłem, wymieniałem, że są w programie Dożynki, bo wymieniałem, że jest konkurs na wieniec, że 

jest msza święta, czyli wymieniałem, że w programie tej imprezy są, są elementy dożynek. Ale 

mówiłem, że na plakacie jako główny, główny wpis, nie ma dożynek, tylko jest Warmioskie Spotkania 

z Kulturą i podałem przykład Miłakowa, gdzie w Miłakowie, taka sama sytuacja, ale są napisane 

Dożynki. Jest tytuł, w tytule Dożynki + Spotkania z Folklorem. Także, ja ani nie zarzucałem Panu 

żadnej dotacji, wręcz powiedziałem, że inne gminy też zdobyły dotację i nasza gmina zdobyła dotację. 

I bardzo dobrze, bo inne gminy zdobywają też takie dotacje. Także to prostuje, bo tutaj Pan, zupełnie 

niesłusznie mnie o coś oskarżał. A jeżeli chodzi o Energię, co Pan mówił, to ja też nic nie zarzuciłem, 

ponieważ tylko zapytałem się Pana, nie wie czy Pan pamięta, czy zakooczyła się modernizacja, nie. A 

ja dokładnie wiem, że przecież mamy częśd opraw jest naszych, nie, nie Energii. I Panu tylko 

przypomniałem, przypomniałem, że jest 2 dni temu, powstał taki program, nowy z Polskiego Ładu, 

Inwestycji Strategicznych... 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę o pytanie. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Powstał, także proszę mi nie zarzucad, tego co nie powiedziałem, 

nieprawdy. Wszystko powiedziałem prawdę i.... co? Powiedziałem prawdę i.... Momencik, bo mi tutaj 

Pan troszeczkę rozbił... 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: To są pytania do Burmistrza, a nie swoje komentarze. Bardzo 

proszę wracad do pytania.  

Radny Dariusz Butkiewicz: Nie, to jest Panie Przewodniczący, to jest ad vocem, czyli musiałem się 

odnieśd do wypowiedzi Burmistrza. Także zdementowałem...  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan się nie musiał odnieśd 

Radny Dariusz Butkiewicz:... to co powiedział Burmistrz. A dlaczego nie? Od tego jest ad vocem, żeby 

sprostowad pytania. Pan niepotrzebnie się uniósł, Panie Burmistrzu. Bo ja nic nie zarzucałem, tylko 

zapytałem się dlaczego nie ma nazwy dożynek. I zresztą Pan zapytał się i odczytał Pan program 

Dożynek, ale w nazwie tego plakatu, w nazwie, nie ma dożynki, nie ma słowa dożynki. Nie ma słowa 

dożynki. Na razie, na razie dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan Piotr Junko, bardzo proszę. 

Radny Piotr Junko: A ja mam takie spostrzeżenie i zarazem również pytanie Panie Przewodniczący, 

ale, bo Pan Burmistrz wspomniał przed chwilą, o przy modernizacji, spotkaniu z Energą, Programie 

Polski Ład i wnioskach do tego programu w sprawie oświetlenia, o tym, że my nie mogliśmy jako 

gmina występowad na, w projekcie na modernizację tego oświetlenia, ze względu na to, że to są 

oprawy nienależące do nas. Ja pamiętam argumentację Pana Burmistrza, Panów Burmistrzów, 18-19 

rok, przy składaniu przeze mnie wniosku odnośnie modernizacji oświetlenia ulicznego. Otrzymałem 

byd może nie pisemną, ale na pewno ustną odpowiedź, że nie możemy sami wydad pieniędzy, 

czekamy na program, więc ja nie widzę tu spójności w tych sprawach. W tej kwestii. To wtedy 

czekaliśmy na program, na który nie mogliśmy złożyd wniosku, a teraz nie możemy złożyd wniosku. 
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Więc, no, dostałem tak jakby nieprawdziwe informacje. Więc pytanie: co się zmieniło? Co wtedy było 

problemem, żeby tak naprawdę pokryd, tak jak w tej chwili pokrywamy, 100% modernizację 

oświetlenia w Ornecie, należącego do spółki z Sopotu? Co się zmieniło od tamtego czasu? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Czy ktoś pamięta odpowiedź Pana Burmistrza z 2018 roku? Pięknie, 

metoda typowa, powiedzied coś, co nie jest do sprawdzenia. Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: No właśnie ja chciałem też ad vocem, tego co Pan powiedział., powiedzied 

o programie, bo pamiętam to, to spotkanie z Wami. I mówiłem, że z Energą Oświetlenie, jesteśmy w 

kontakcie. Oni czekają na rozwiązania programowe w tej kwestii. I Pan po prostu opatrznie to 

zrozumiał. Nie mówiłem o programie Unijnym. Bo wiedziałem doskonale już wtedy, że nie będzie to 

możliwe, bo nie są to oprawy nasze. I wówczas o tym mówiłem. Wie Pan, tak jak Pan Przewodniczący 

powiedział, jest mi przykro, oczywiście. Bo tak jak zawsze to powtarzam Burmistrz Ornety ma za sobą 

pole i wszyscy, którzy mogą go zaatakowad będą to robid. A ja jako Burmistrz Ornety odwrócę się i nie 

będzie tam, za mną nikogo, bo nie będę w stanie się obronid. Nie będę w stanie się obronid w żaden 

sposób. I Wy o tym doskonale wiecie. Czy to są działania polityczne? Czy są to działania inne. Nie 

chciałbym do tego nawiązywad, chociażby co się wydarzyło, w jakimś czasie. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Czy Pan Dariusz Butkiewicz ma pytanie? Czy chce 

sobie wypowiedzied? Bo ja nie udzielam głosu, już komentarzy. Jest to tylko pytania do Burmistrza w 

sprawie sprawozdania. Proszę bardzo. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Program są ogłoszone 28 sierpnia, ale przecież o programie była na 

pewno, już wiadomo pół roku, albo nawet rok wcześniej, że będzie taki program, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pan Burmistrz Ireneusz Popiel, bardzo proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: No jak Pan może w ten sposób tak to artykułowad?! Jakie pół roku temu? 

My się dowiedzieliśmy o tym w sierpniu. W sierpniu wszyscy się dowiedzieli, w sierpniu. Jakie pół 

roku temu?! O czym Pan mówi?! To jest 9 edycja Polskiego Ładu, dotycząca tej inwestycji. No i znowu 

Pan po prostu dezinformuje mieszkaoców. Celowe działanie. Ja rozumiem. Wyborcze działanie, także, 

ale no wybaczy Pan znowu pudło, no. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję pan Ryszard Ferenc, bardzo proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Ferenc: Dziękuję Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

Szanowni Paostwo. Ja chciałbym bardzo serdecznie podziękowad. Wracam do punktu 5. 5 sierpnia 

odbyła się piękna uroczystośd w Dąbrówce. Nie byłoby tej uroczystości, żeby nie zaangażowanie Pana 

Burmistrza i ekipy Pana Burmistrza. To było dosłownie działanie tak jak, jak to nazwad? W ciągu 

tygodnia musieliśmy zorganizowad całą imprezę, przeciągnąd scenę, wszystko musieliśmy. I to było 

tak pięknie zorganizowane. Chciałbym podziękowad z tego miejsca Panie Burmistrzu dla Pana, dla 

Pana pracowników. Szczególnie chcę podziękowad Pani Agnieszce Lewandowskiej, dla całego 

Centrum Kultury za... Straży Miejskiej. Wszystkim ludziom, którzy się w to zaangażowali, bo my sami z 

Panią Sołtys i z mieszkaocami, trudno, ale na pewno byśmy takiego efektu nie osiągnęli jak był, bo 

była naprawdę piękna uroczystośd. Jeśli chodzi o dożynki, Szanowni Paostwo, my jako sołtysi... Nie, 

odniosę się ad vocem, bo tyle tu dyskusji o tych, że nie ma na afiszu dożynek czy tam czegoś. My jako 

sołtysi, podjęliśmy dawno już taką decyzję, że z okazji 710-lecia, te dożynki mają się odbyd w naszym 

mieście. Zrobiony został projekt, przygotowany. Zostały środki ściągnięte. Jesteśmy szczęśliwi, że 

możemy razem, wspólnie świętowad święto plonów. Także, zapraszamy wszystkich jeszcze raz i 

wszystkiego dobrego. Na pewno będzie super zabawa, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Proszę pan Butkiewicz. 
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Radny Dariusz Butkiewicz: Panie Przewodniczący, Pan przed chwilą zwracał uwagę, że pytania, w tym 

punkcie mają byd pytania, a Pan Ferenc wypowiada się, podziękowania składa, wypowiada się i nie 

zadaje żadnych pytao. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: No dobrze, że Pan akurat na to zwrócił uwagę. I to bardzo, bo Pan 

to w ogóle się trzyma tego wszystkiego, bardzo dobrze. Pan Burmistrz Popiel. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Tak, tak Panie Przewodniczący Ryszardzie, oczywiście wtedy kiedy 

mówiłem o tym, przy sprawozdaniu, tak, jak zwykle zapomniałem i bardzo dziękuję, że Pan zaznaczył 

to podziękowanie. Szczególnie dla Agnieszki Lewandowskiej, dyrektora Centrum Kultury, bo 

rzeczywiście gdyby nie pracownicy Centrum Kultury którzy w pocie czoła, w deszczu dwoili się i troili i 

żeby sprzęt działał. A mieliśmy wielu znamienitych gości na scenie, już działających, to gdyby nie 

wasze zaangażowanie, to tego byśmy nie mieli. Straż Miejska, oczywiście, tak, tak samo, ale jeszcze 

trzeba podziękowad także Policji, 43 Batalionowi Piechoty Lekkiej z Braniewa, Straży, Służbie 

Więziennej z Elbląga, Straży Pożarnej. To była naprawdę impreza na wysokim poziomie. I bardzo 

Wam wszystkim za to dziękuję. Oczywiście nie pomijając naszych pracowników z ekipy Krzysztofa 

Redy. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, nie widzę więcej. Zamykamy punkt 17. 

 

Sprawozdanie Burmistrza  - stanowi załącznik nr 31 do protokołu sesji. 

 

18. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.). 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 18 porządku obrad. Interpelacje i 

zapytania radnych składane zgodnie z artykułem 24 ustęp 3 do 6 ustawy z 1990 roku o samorządzie 

gminnym. Czy ktoś z Paostwa Radnych ma pytania, albo interpelacje, oczywiście na piśmie. Pan 

Butkiewicz, bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Witam ponownie. Mam kilka wniosków, interpelacji. 1, na wniosek 

mieszkaoców zwracam się z prośbą o zamontowanie lampy solarnej w celu oświetlenia przejścia 

przez kładkę, na rzece Drwęcą Warmioska, od strony zejścia z ulicy 1 Maja, na ulicę Polną. Z tego co 

mnie uwagę mieszkaocy zwracali, że tam jest ciemno, nie i jest problem z tym przejściem. Następna 

interpretacja. Proszę o przestawienie umów cywilnoprawnych, umów zleceo, umów o dzieło za okres 

1 stycznia 2018 - 31 sierpieo 2023, zawartych przez Burmistrza oraz rachunków za wykonaną usługę 

opłaconą przez gminę Orneta. 3 interpelacja. Proszę o przygotowanie zestawienia wszystkich 

wniosków na inwestycje, złożonych przez gminę Orneta do 8 edycji, rządowego funduszu Polski Ład, 

programu inwestycji strategicznych, z podaniem, w której edycji wniosek został złożony, na jaką 

inwestycje, na jaką kwotę dotacji został złożony wniosek i kto był autorem tego wniosku. I kolejna 

interpretacja. Proszę o szczegółowe przedstawienie rozliczenia finansowego Nocy Muzeów oraz Dni 

Ornety, z wyszczególnieniem wszystkich poniesionych kosztów imprezy, jak np. gaży artystów, 

wynajem sceny, koszt ochrony, zakupów, posiłków itp. Kolejna interpelacja. Proszę o dostarczenie 

wszystkich dokumentów związanych z inwestycją Rewitalizacja Przestrzeni Publicznej przy Miejskim 

Domu Kultury w Ornecie. I dotyczy to dokumentów o przyznaniu dotacji, harmonogramu wpływu 

środków finansowych z dotacji, kosztorysu dokumentacji projektowej, umowy z wykonawcą, 

kosztorys ofertowy i inwestorski wykonawcy, harmonogram pracy wykonawcy, wniosek wykonawcy 

o waloryzację wynagrodzenia i wydłużenia terminu prac, dokumenty opisywane przez wykonawcę 
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wzrostu cen inwestycji i całkowity koszt robót budowlanych, wynagrodzenia ryczałtowo-

kosztorysowe i dostaw. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Trzeba jeszcze przeczytad co to jest interpelacja. Pan Bogdan 

Kowieszko. 

Radny Bogdan Kowieszko: No witam serdecznie Paostwa, też mam wniosek do Burmistrza Ornety. 

Proszę o podjęcie czynności związanych z ulicą Sienkiewicza i ulicą Pionierów o postawienie znaku 

ograniczania prędkości do 30 km/h. To jest prośba mieszkaoców. Po godzinach wieczornych 

odbywają się wyścigi samochodowe i od razu kontrolę przez Policję. Czy będą jakieś środki z budżetu 

miasta Ornety na badania archeologiczne w naszych podziemiach? 3. Proszę o kontrolę Straży 

Miejskiej i Policji na ulicy Popiełuszki, bo też w godzinach wieczornych odbywają się tam schadzki 

alkoholowe na schodach do ulicy Dolnej. Kiedy będzie do oddania nowa częśd cmentarza? Czy będzie 

jakiś remont kaplicy pogrzebowej? Jaka jest sytuacja z wiatą śmietnikowa na ulicy Braniewskiej, bo 

miała powstad a do tej pory nie ma. I ostatnie pytanie: czy w ogóle będzie rentgen w Ornecie, 

obiecany przez Powiat Lidzbarski. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Poproszę o te pytania. Panie Burmistrzu Pan będzie to na piśmie 

odpowiadał. Proszę bardzo. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Ja powiem szczerze, że oczywiście odpowiedzi udzielimy. Ale nie macie 

Paostwo szacunku do naszych pracowników Urzędu Miejskiego w Ornecie. Wystarczyłoby się spotkad 

z nami, tutaj do radnego Butkiewicza szczególnie. No po prostu jestem zszokowany tym, jaki zakres 

Pan chce przygotowad, wyborczo rozumiem, bo później będzie Pan nam dowalał. Bo znam Pana 

sytuację i wiem dokładnie, po co Panu to jest potrzebne. Zastanawiam się oczywiście nad tym. My nie 

mamy nic do ukrycia oczywiście. Ale nie macie Paostwo szacunku do naszych pracowników, którzy w 

tej chwili będę, będę musiał zatrudnid 1 osobę, która będzie wyłączona ze swojej pracy, lub 2, które 

będą musiały przygotowywad wszystkie te odpowiedzi. A wystarczyło przyjśd do urzędu i bez żadnego 

problemu usiąśd z pracownikiem i zobaczyd jak to wygląda. Jestem po prostu zszokowany tym co, o 

co Pan prosi. Wystarczy po prostu czasami dobra wola i przyjście do nas. My niczego nie mamy do 

ukrycia, nic do ukrycia nie mamy, oczywiście. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pan Bogdan Kowieszko. 

Radny Bogdan Kowieszko: Panie Burmistrzu mi tylko chodzi te pytania, co żeśmy w poniedziałek 

rozmawiali na Wspólnej Komisji. Jeżeli by można było, to można odpowiedzied teraz, nie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie ma, to jest na piśmie... 

Radny Bogdan Kowieszko: Dobra...  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dostanie Pan na piśmie odpowiedź.  

Radny Bogdan Kowieszko: Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie ma więcej. Zamykamy punkt 18. 

 

19. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 19. Pytania i wnioski sołtysów, 

mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. Czy ktoś z Paostwa sołtysów chciałby zabrad głos? Czy 

ktoś z mieszkaoców? Nie widzę. A przepraszam bardzo. Mieszkaniec Ferenc, bardzo proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Ferenc: Dziękuję. Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, taką 

prośbę mamy. Przepraszam, że, bo jestem prawie codziennie w ratuszu, a na sesji zabieram głos, aż 

mi głupio trochę. Ale muszę zdad to pytanie i mam taką serdeczną prośbę, bo akurat jechałem do 

gminy i łącznik na lotnisko od drogi wojewódzkiej, woda rozpłukała bardzo mocno drogę. Taka wyrwa 
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się zrobiła chyba udrożniła się jakaś drena. I jest prośba serdeczna, jak możecie podrzudcie trochę 

kruszywa, żeby to zarównad, tyle. Dziękuję bardzo, żeby ktoś nie wpadł, bo już kiedyś nasza 

mieszkanka motorem tam wpadła, do takiej dziury. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pan radny Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Witam ponownie. Ja mam pytanie niepokojące mieszkaoców. Chodzi mi o 

TBS. Czy jest Pani dyrektor, może TBS-u na sali? Nie ma, chyba tak? Nie ma, Pani prezes, 

przepraszam, Pani prezes. To może do pana Burmistrza. Może Pan Burmistrz coś będzie wiedział. 

Chodzi o to, że wcześniej już też podawałem tą sprawę. Chodziło o rezygnację niektórych wspólnot z 

TBS-u, z obsługi TBS-u. A teraz dochodzą, że od stycznia ubyło 3 osoby. Były, były, 2 księgowe, 

pracownik techniczny. I to takie wywołuje zaniepokojenie. Jak ta instytucja ma funkcjonowad? Czy to 

jest w ramach oszczędności? Czy te osoby się zwolniły na, z tego co wiem to na własną prośbę, ale 

chodzi mi o to jak to skutkuje później w zarządzaniu tej spółki, tymi nieruchomościami, bo jak bywa, 2 

księgowe, no to, no to jest takie trochę Ja tego nie wiem, ja nie jestem fachowcem. TBS czy, czy, to 

ograniczenie liczby 1 techniczny, czy pracownik przypomniał się, był który i tak pracowników 

technicznych. Czy ona nie będzie skutkowała w jakimś mniejszym możliwością działao spółki na rzecz 

tych wspólnot, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Panie Burmistrzu.  

Burmistrz Ireneusz Popiel:  Dziękuję. Ja już teraz do Pana przyznaję nie z jednej strony Pan mówi o 

tym, że muszą byd oszczędności w spółkach, bo nie stad nas na nic w tej chwili. Pan się martwi o to, że 

w spółce odeszły 2 albo 3 osoby. Z tego co wiem, to pracownik technicznych, 2 pracowników 

technicznych jest na zwolnieniu lekarskim. Z Panią prezes jesteśmy w stałym kontakcie. Z tego co 

wiem, bieżące małe remonty wykonuje, posiłkując się zewnętrznymi podmiotami. Znakomicie sobie 

radzą. Dzisiaj akurat miałem okazję na ulicy Browarnej widzied działanie TBS-u. Jeżeli chodzi o to co 

Pan mówi, no mówię, nie rozumiem tego. Każdy ma prawo, pracownik, odejśd do innej firmy. Tak 

samo jak w Urzędzie, jest rotacja, Miejskim w Ornecie, każdy ma prawo szukad innych rozwiązao. Tak 

samo jak każda wspólnota mieszkaniowa ma prawo odejśd. sum na spotkaniach wspólnot 

mieszkaniowych, w których ludzie poddawali w wątpliwośd zarządzania TBS, zawsze powtarzałem: 

Szanowni Paostwo, to jest Wasz wybór. I tutaj trzeba zachowad demokrację. I nie można na siłę 

niczego zatrzymywad. Ale z tego co ja się orientuję, to nie tylko odchodzą wspólnoty mieszkaniowe. 

Nie wiem skąd Pan ma takie informacje, ale w ostatnim czasie do TBS-u wróciły wspólnoty 

mieszkaniowe, te które, odeszły. Oczywiście nie mam informacji, czy to było 2, 3, czy 5, ale z tego co 

się orientuję, Pani prezes z tego powodu jest zadowolona i to jest jej ciężka praca, żeby przekonywad 

wspólnoty do powrotu. Ja jestem bardzo z tego powodu szczęśliwy. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Panie Burmistrzu, przecież ja nie zarzucam, nie powiedziałem na 

początku, że się pytam, ponieważ zwrócili się do mnie pewni mieszkaocy, którzy są zaniepokojeni. I ja 

zadałem pytanie. Chciałem Pani prezes zadad pytanie. Ja nie mówię, ja nie, ja, ja nie określam czy jest 

źle czy nie, pytam się. Czy coś się stało, że takie odejście miało miejsce, bo jeżeli ubywa 2 księgowe, 

czy nawet 2 technicznych brakuje, czy to spółka jest, możliwośd jest ... 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dostał Pan odpowiedź na pytanie, więc proszę nie przedłużad sesji, 

powtarzając 100 razy to samo pytanie. Znowuż Pan powtarza pytanie. Dostał Pan odpowiedź. Ma Pan 

pytanie? Wniosek? Czy chce Pan się znowuż komentowad, to co było powiedziane. Niech się Pan 

zdecyduje. Jeżeli ma Pan pytanie, proszę się zgłosid. Ja Panu udzielę głosu. *wypowiedź 

niezrozumiała+ To proszę się zgłosid. Proszę bardzo. Ja już nie mam możliwości. Proszę jeszcze raz. 

Mówiłem, żeby nie naciskad niepotrzebnie tam. Proszę bardzo. No chyba Pan coś zablokował, bo ja 
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tu...ja tu...nie, już zaraz, chwilę. Słucham? *Wypowiedź niezrozumiała - nie do mikrofonu] Z czego? 

Jest, jest. * z sali niezrozumiale+ Pan Butkiewicz ma głos teraz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Mam pytanie. Mam pytanie konkretne czy odejście, odejście kilku 

pracowników nie wpłynie na działalnośd spółki TBS, na, na poziomie, która gwarantuje obsługę tych 

podległych, podległych im wspólnot? 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Oczywiście najprostszą odpowiedzią byłoby, że nie wpłynie, ale też znając 

Pana, potem będzie Pan to wykorzystywał w swój sposób i będzie Pan to ubierał w swój sposób, więc 

odpowiem te 2 osoby nie wpłynął, a kolejne nie wiem. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy jeszcze jakieś są pytania? Nie widzę. Zamykamy punkt 

19. 

 

20. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 20. Odpowiedzi na interpelacje, 

zapytania, wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Nie mieliśmy 

takich. Zaraz Panie Burmistrzu, spokojnie. W takim razie zamykamy punkt 20. 

 

21. Informacje i komunikaty. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 21. Informacje i komunikaty. Czy ktoś z 

Paostwa? Bardzo proszę Pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Szanowni Paostwo, ja się bardzo cieszę z tego nowego systemu, który 

Paostwo mają. To była bardzo ciężka praca osobista, praca za którą chciałem bardzo serdecznie 

podziękowad Marcinowi Żołnierskiemu, który napisał projekt na e-usługi. To jest projekt, który jest 

szerszym programem w naszym urzędzie, bo wymieniamy serwery, wymieniamy komputery dla 

pracowników na nowoczesny sprzęt. Wymieniamy oprogramowanie i wymieniamy zabezpieczenie 

naszych systemów i danych naszych mieszkaoców. Ten cały sprzęt, który tutaj jak Paostwo widzicie, 

każdy z Was ma mikrofony, kosztował jeżeli dobrze pamiętam, 58 000 zł. I bardzo jeszcze raz Marcin 

dziękuję za twoje zaangażowanie. Dziękuję. Czy ktoś jeszcze ma jakiś komunikat? Przepraszam 

bardzo, Pani Skarbnik powiedziała, a ja oczywiście, to nie było celowe, Kasia Olszewska, przecież 

nasze zamówienia publiczne. Bez niej byśmy stali w miejscu, dziękuję. Przepraszam. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę Pan Marcin Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Panie Burmistrzu ja w imieniu mieszkaoców ulic Radosna, Pogodna, Spokojna, 

oczywiście Osiedle Morąska i Jana Pawła II, chciałbym jeszcze raz podziękowad za te otwarcie tej 

drogi. Dziękuję za tak szybką realizację tego działania tej inwestycji, no i w imieniu mieszkaoców. 

Dziękuję bardzo, bardzo gorąco, bo w ich wypowiedziach jest bardzo dużo pozytywów i wielkie 

podziękowanie, że w koocu od 40 lat, to są ich słowa, w koocu coś tam się zadziało. Także czekamy na 

więcej, dziękuję jeszcze raz. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Jeszcze 1 informacja dla Paostwa radnych. Do biura rady, 

w biurze rady. Jest pismo mieszkaoca, który kierowany jest do Burmistrza, do wiadomości Rady, 

dotyczące skargi na pracowników Centrum Kultury i Urzędu Miejskiego. Jeżeli ktoś z Paostwa chce się 

zapoznad z tym pismem to bardzo proszę. Jest ono dostępne w biurze rady. 
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22. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Jeżeli nie ma więcej pytao. To ja bardzo serdecznie dziękuję 

wszystkim Paostwu za udział i zamykam 62 sesję Rady Miejskiej. 
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